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Parkuj i jedź 
z dofinansowaniem

Na ul Towarowej miałoby powstać około 200 miejsc parkingowych

\\\ PIASECZNO

Gmina przymierza się  
do przebudowy ul. Towarowej, 
która ma w znacznym stopniu 
zaspokoić zapotrzebowanie na 
miejsca parkingowe  
przy dworcu.        

Z apowiadana od lat budowa par-
kingu przy ul. Towarowej ma się 

wreszcie doczekać finału. Gmina posia-
da już umowę na dysponowanie nale-
żącym do PKP terenem, ale z realizacją 
planowanej inwestycji musiała pocze-
kać na zakończenie przebudowy torów 
kolejowych. 

\\\ GÓRA KALWARIA

Na terenie dawnego PGR  
w Brześcach powstaje droga. 
Leżą na niej kawałki eternitu. 
Mieszkańcy Brześc i Wólki 
Dworskiej obawiają się,  
że pod warstwą gruzu użytego  
do utwardzenia terenu jest 
dużo więcej niebezpiecznego 
odpadu zawierającego azbest.      

Eternit 
na  drodze

W poniedziałek kawałki eternitu widzieli zarówno sołtys Piotr Pałyska,  
jak i wiceburmistrz Danuta Rechnia

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Demografia może być 
prawdziwym problemem  
gminy Konstancin-Jeziorna. 
Według burmistrza Kazimierza 
Jańczuka remedium  
na starzejące się znacznie 
bardziej niż w innych gminach 
społeczeństwo mogłoby  
być dopuszczenie zabudowy 
wielorodzinnej.           

Konstancin się starzeje

Czy na tyłach Ratusza powstaną nowe osiedla? Tego zdaniem burmistrza nie 
można wykluczyć

R E K L A M A

dokończenie 
na str. 3
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\\\ POWIAT

GDDKiA otworzyła przetarg 
na budowę odcinka trasy S7 
od Okęcia do Lesznowoli. 
Najtańsza z nich opiewa  
na kwotę przekraczającą budżet 
o 126 mln złotych.          

G eneralna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad w wakacje ogło-

siła przetarg na dokończenie budowy 
odcinka A trasy S7 od węzła Okęcie do 
Lesznowoli. W przetargu złożono aż 8 
ofert opiewających na kwoty od 457 do 
539 mln złotych brutto. Najniższą zło-
żyła lokalna spółka Polaqua Sp. z o.o. z 
Wólki Kozodawskiej, natomiast najwyż-
szą firma Strabag. Sp. z o. o. Tymczasem 
budżet zamawiającego wynosi niewiele 
ponad 331 mln zł. 

– Oferty są obecnie analizowane 
pod kątem cenowym i merytorycznym 
– informuje rzecznik GDDKiA Małgorza-

ta Tarnowska. – Zakładamy, że umowa z 
wykonawcą, w przypadku braku odwo-
łań, zostanie podpisana w lutym 2020 r. 
– zapowiada.

Wykonawca na realizację zadania 
będzie miał 26 miesięcy od momen-
tu podpisania umowy. Zakończenie 
wszystkich prac przewidywane jest 
jesienią 2022 r. 

Tak czy inaczej, do podpisania umo-
wy w zależności od wyboru oferenta 
GDDKiA zabraknie od 125 do 200 mln 
złotych.

– Najpierw musimy sprawdzić ofer-
ty, pod uwagę brana będzie nie tylko 
cena – podkreśla Tarnowska. – Potem 
będziemy występować o przeznaczenie 
dodatkowych środków.

Jeśli GDDKiA nie dostanie więcej 
pieniędzy na budowę tej drogi, prze-
targ będzie trzeba unieważnić i ogłosić 
ponownie. 

Joanna Ferlian

Na Puławską Bis 
brakuje 126 mln zł

Obecnie trwają prace przy budowie odcinka od obwodnicy Grójca do Tarczyna
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\\\ BOGATKI

Gmina zaprojektuje chodnik 
wzdłuż drogi wojewódzkiej 
722 w Bogatkach. Na realizację 
trzeba będzie jednak poczekać 
co najmniej do 2021 roku.        

P o obu stronach ruchliwej drogi wo-
jewódzkiej prowadzącej z Piasecz-

na do Grójca, na całej długości miejsco-
wości Bogatki znajdują się domy. Przy 
ulicy Królewskiej zlokalizowane są 
sklepy, Klub Kultury i przystanki auto-
busowe. Kierowcy rzadko przestrzegają 
ograniczenia prędkości dla terenu zabu-
dowanego, a wąskie pobocze, zwłaszcza 
jesienią i zimą, nie zapewnia pieszym 
bezpieczeństwa. Stąd od dawna miesz-
kańcy apelują o budowę chodnika w ich 
wsi. Na początku roku mowa była o tym, 
że chodnik mógłby zostać wykonany 
jeszcze w tym roku. 

– Niestety przy opracowywaniu 
koncepcji okazało się, że konieczne jest 
również uporządkowanie kwestii przy-
drożnych rowów – mówi wiceburmistrz 

Robert Widz. – Wykonamy więc projekt 
zgodnie ze sztuką, a Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich zajmie się jego re-
alizacją. Niestety to potrwa, bo trzeba 
załatwić wszystkie kwestie formalne, 
w tym pozwolenia wodno-prawne – 
informuje. Radni zgodzili się podczas 
październikowej sesji na przekazanie z 

budżetu gminy 250 tys. złotych na pro-
jekt chodnika w Bogatkach. Z tej kwoty 
200 tys. wpisano na 2020 r., a pozostałą 
sumę na 2021. Na budowę trzeba więc 
będzie poczekać prawdopodobnie dwa 
lata. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Na chodnik trzeba poczekać

Na bezpieczną drogę na przystanek czy do Klubu Kultury trzeba będzie  
poczekać dłużej, niż planowano

\\\ UTRUDNioNy DoJazD 
Do CzeRSKa  
W związku z prowadzonymi pracami 
przy budowie obwodnicy Góry Kalwa-
rii, 16 października zostało zamknięte 
połączenie głównej drogi prowadzącej 
do Czerska (ulicy Czerskiej) z drogą 
krajową nr 79.      
Obecnie z DK79 możliwy jest tylko dojazd 
do stacji paliw i Biedronki. Żeby dostać się 
do Czerska, trzeba jechać ulicą Graniczną lub Książąt Mazowieckich. Tymi samymi 
drogami można wyjechać do DK79. 
Zamknięcie ulicy Czerskiej wymusiło zmianę w trasie linii autobusu L30. Teraz 
jeździ ulicą Graniczną, a przystanek przy stadionie miejskim został zlikwidowany. 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, będąca inwestorem budowy 
obwodnicy, poinformowała, że połączenie ulicy Czerskiej i drogi krajowej będzie 
zamknięte najprawdopodobniej do końca grudnia. 
Można za to już jeździć po nowych rondach koło stadionu miejskiego. Objazd, który 
był wytyczony z powodu budowy obwodnicy, w związku z postępującymi pracami 
nie jest już potrzebny.

\\\ GÓRA KALWARIA
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K amil Myszkowski-Bagiński, w imie-
niu współwłaścicieli nieruchomo-

ści, opublikował w internecie oświad-
czenie w tej sprawie. informuje w nim, 
że „czynności wykonywane są przez 
wyspecjalizowaną firmę rozbiórko- 
wą, posiadającą wyszkolonych pra- 
cowników i sprzęt pozwalający na bez-
pieczne działanie”, zaś „odpady zawie- 
rające azbest są demontowane, szczel-
nie pakowane i utylizowane przez pod- 
wykonawcę posiadającego upraw- 
nienia, wiedzę i doświadczenie w ta- 
kich pracach, a protokoły z utylizacji 
są przekazywane do odpowiedniego 
urzędu zgodnie z obowiązującymi  
przepisami”.

– W sobotę i niedzielę było tego 
eternitu jeszcze więcej. W poniedziałek 
chodzili pracownicy, prawdopodobnie 
z firmy, która realizuje rozbiórkę, i zbie-
rali go – opowiada Rafał Zdulski, jeden 

z mieszkańców Wólki Dworskiej. – Te 
kawałki eternitu widzieli też inni miesz-
kańcy tej okolicy. Mamy podejrzenia, 
że w gruzie, z którego została usypana 
droga, jest go jeszcze więcej. 

Gmina Góra Kalwaria nie wyda-
wała żadnych pozwoleń w kwestii 
prac rozbiórkowych na terenie byłego 
PGR w Brześcach ani na utwardzanie 
dróg gruzem. – Nie leży to w kompe-
tencjach gminy. Prace są realizowane 
na prywatnym terenie, również utwar-
dzona gruzem droga – wyjaśnia Piotr 
Chmielewski, rzecznik burmistrza Góry 
Kalwarii. – Utwardzanie dróg rozdrob-
nionym materiałem porozbiórkowym 
jest dozwolone, o ile nie zawiera on za-
nieczyszczeń, na przykład eternitu, nie-
bezpiecznego ze względu na zawartość 
szkodliwego azbestu.

Gminni urzędnicy z wydziału ochro-
ny środowiska na prośbę mieszkańców 

w poniedziałek 21 października poje-
chali skontrolować teren, na którym 
realizowane są prace rozbiórkowe. 
– Spotkali tam profesjonalną ekipę 
do rozbiórki eternitowych dachów – 
dodaje rzecznik burmistrza. –  Ubra-
ną w stroje ochronne i w specjalne 
maski na twarzach. Stwierdzili, że 
eternit jest zdejmowany i pakowany w 
worki typu Bigbag, w których zostanie 
dostarczony do zakładu utylizacji. Po-
kruszone elementy były natomiast na 
bieżąco zbierane  – uzupełnia.

Tego samego dnia przyjechali kolej-
ni urzędnicy z gminy. Wśród nich była 
również Danuta Rechnia, druga wice-
burmistrz. W obecności sołtysa Wól-
ki Dworskiej Piotra Pałyski obejrzała 
drogę budzącą niepokój mieszkańców. 
W ciągu kilku minut zauważyli kilkana-
ście kawałków pokruszonego eternitu 
wymieszanego z gruzem. Część z nich 
miała po kilka centymetrów długości, 
inne były zdecydowanie większe.

Mieszkańców jednak nie przeko-
nało oświadczenie Kamila Myszkow-
skiego-Bagińskiego, ani gminna kon-
trola. Chcą, żeby zajęli się tym urzędnicy 
szczebla wojewódzkiego i zbadali, czy 
eternit faktycznie był zutylizowany 
zgodnie z przepisami.

– Gdzieś ten eternit musieli wy-
wieźć. Przecież tego tam były tony. 
Skoro zostało to zrobione zgodnie z 
obowiązującym prawem, to muszą na 
to być jakieś dokumenty, zaświadczenia 
– mówi Rafał Zdulski. – Zgłosiliśmy to do 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowi-
ska. Mamy nadzieję, że zbadają wszyst-
ko dokładnie i sprawdzą, czy w gruzie 
wysypanym na drogę nie ma eternitu 
w dużych ilościach.

Tekst i zdjęcie Hubert Gieleciński

Na drodze leżały kawałki eternitu wymieszanego z gruzem

Eternit na  drodze
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Potem z kolei, podobnie jak w innych 
miejscach wzdłuż torów, czekała na 
uprzątnięcie terenu przez wykonawcę 
rozbudowy linii radomskiej. 

– W tej chwili większość terenu 
na ul. Towarowej została już uprząt-
nięta – informuje zastępca burmistrza 
Robert Widz. Podczas ostatniej sesji 
Rady Gminy pochwalił się informacją, 
że Piaseczno zostało wpisane na listę 
samorządów, które mają dostać dotację 
w ramach Zintegrowanych inwestycji 
Terytorialnych. 

– W pierwszym podejściu się nie 
udało, ale pula została poszerzona i 
trafiliśmy na listę dodatkową – mówi 
nam Widz. – Właśnie przygotowujemy 
do złożenia dokumentację, o którą nas 
poproszono.

Gmina Piaseczno ma szansę otrzy-
mać dofinansowanie na przebudowę 

ulicy Towarowej – od dworca PKP aż 
do ulicy Nadarzyńskiej. Wzdłuż nowe-
go ciągu komunikacyjnego ma powstać 
około 200 miejsc parkingowych. W po-
łączeniu z już istniejącymi parkingami 
wokół dworca oraz kolejnymi miejsca-
mi, które Gmina w najbliższym czasie 
utworzy po zachodniej stronie torów, 
być może w znaczącym stopniu zaspo-
koi zapotrzebowanie w tym względzie.

– Z wyliczeń, które robiła Warszawa 
wynika, że Piaseczno w okolicach dwor-
ca potrzebuje 500 miejsc parkingowych 
– informuje wiceburmistrz Widz. – Bę-
dziemy je liczyć i obserwować sytuację 
– zapowiada. Czy to oznacza, że pomysł 
budowy parkingu wielopoziomowego 
przy dworcu odchodzi do lamusa?

– Na razie nie rezygnujemy z tego 
pomysłu. Ciągle jeszcze nie została upo-
rządkowana przez PKP kwestia włas-
ności gruntu u zbiegu ulic Dworcowej 
i Sienkiewicza – zaznacza. – Trzeba też 
pamiętać, że koszt budowy jednego 
miejsca parkingowego w przypadku 
parkingu wielopoziomowego wynosi 
przy obecnych cenach 50-60 tys. zło-
tych. 

inwestycja na ul. Towarowej, jeśli 
zgodzą się na nią radni, mogłaby się roz-
począć już w przyszłym roku. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Ulicą Towarową dojedziemy  
aż do ulicy Nadarzyńskiej

Zapisy stanowiące warunek walutowy w umowach kredytów hipotecznych z lat 2004-2008 są w znako-
mitej większości niedozwolone, a zatem w umowie z konsumentem będą bezskuteczne. Bezskuteczność 
kredytu musi stwierdzić sąd i w oparciu o to nakazać, aby bank zwrócił kredytobiorcy nadpłatę wynikającą z 
płacenia rat kredytu, które poza oprocentowaniem zawierają tę właśnie niedozwoloną waloryzację kursem 
CHF. Umowa kredytowa będzie wiązać jednak już bez kursu CHF. Kredyt po wyroku należy przeliczyć wstecz 
z oprocentowaniem opartym na wskaźniku LIBOR plus marża banku lub tylko marża.

Dla sądu może okazać się, że po usunięciu bezskutecznej waloryzacji umowa kredytowa będzie w całości 
nieważna. Wszystko zależy od konstrukcji umowy w danym banku jak też od zapatrywania sądu. I tu był 
główny problem, czy można umowę unieważnić, czy należy ją naprawić przez zastosowanie np. kursu NBP. 
Z tym sąd polski zwrócił się do TSUE. Od maja 2004 roku każda umowa konsumencka podlega przepisom 
unijnym i te dwa porządki prawne muszą pozostawać w zgodzie.

TSUE Potwierdza:
•  Umowy kredytowej po usunięciu z niej warunku walutowego nie można naprawiać przez zastosowanie 

np. kursu NBP, zatem umowa pozostanie ważna, ale bez waloryzacji jakimkolwiek kursem waluty.
• Sąd może umowę unieważnić w całości, jeśli konsument wyraża na to zgodę.
•  Potwierdza, że banki muszą ponieść prawne konsekwencje swoich działań, niezależnie od skali nega-

tywnych efektów ekonomicznych po ich stronie.
Prześledźmy to na przykładzie Frankowicza. Umowa kredytowa zawarta w maju 2008 roku  

na kwotę 313.000 PLN indeksowana do CHF.
Na dziś spłacono już 208 425,- PLN, saldo kredytu nadal wynosi  

393 651,- PLN. Po wyroku i usunięciu z umowy waloryzacji CHF sąd nakaże 
zwrot nadpłaty 84 785,- PLN a saldo kredytu wyniesie 219 010 PLN opro-
centowanie natomiast tylko Libor + marża lub sama marża (1%)

Przy unieważnieniu umowy trzeba oddać bankowi to, co bank przelał na nasze konto tytułem kredytu 
bez odsetek tj. 313 000 PLN. Po potrąceniu dotychczasowych spłat trzeba będzie bankowi oddać niewiele 
ponad 100 000 PLN. Prawdą jest, że nie ma już kredytu i rozliczenia muszą nastąpić co do całości, ale wraz  
z unieważnieniem umowy pozbywamy się z księgi wieczystej hipoteki, a to na pewno pozwoli na znalezienie 
kredytowania, jeśli Frankowicz nie dysponuje kwotą do jednorazowego rozliczenia.

Analizę umowy kredytowej wykonujemy nieodpłatnie w ciągu 3 dni roboczych. 

Więcej informacji na stronie www.kancelaria-tylipska.pl w zakładce „Pomoc Frankowiczom”.

W dniu 3 października 2019 r. zapadł wyrok Trybunału Sprawiedliwości  
Unii Europejskiej w sprawie indywidualnych kredytobiorców CHF.  
Co prawda nie rozwiązał on sprawy Frankowiczów, ale droga sądowa  
stanie się znacznie szybsza i pewniejsza.

Frankowicze 
po wyroku TSUE

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Szybka budowa alternatywnej 
drogi przez Konstancin-
-Jeziornę w kierunku 
Warszawy to zdaniem starosty 
komunikacyjny priorytet. 
Kierowców czeka bowiem 
drogowe piekło, kiedy zostanie 
oddana do użytku Południowa 
Obwodnica Warszawy.          

T emat wyników przeprowadzonej 
na zlecenie powiatu analizy sytua-

cji drogowej był jednym z zagadnień po-
ruszanych podczas ostatniego konwen-
tu powiatu. Dokument pokazuje obecną 
sytuację drogową, ale też prognozuje 
zmiany jakie zajdą w przyszłości. 
Uwzględnia zarówno uwarunkowania 
demograficzne i plany urbanistyczne, 
jak i zaplanowane rozbudowy dróg. Dla 

powiatu piaseczyńskiego kluczowe zna-
czenie w najbliższym czasie będą miały 
dwie duże inwestycje – budowa nowej 
nitki S7, czyli tzw. Puławskiej Bis, oraz 
dokończenie budowy Południowej Ob-
wodnicy Warszawy (POW). Ta ostatnia 
ma być gotowa do końca przyszłego ro-
ku i – jak pokazują analizy – wygeneruje 
dużo większe zainteresowanie kierow-
ców prowadzącą do niej z Konstancina 
drogą 724. 

– Sytuację dodatkowo pogarsza 
fakt, że nie będzie jeszcze wówczas 
gotowej trasy S7, więc kierowcy będą 
mieli do wyboru w drodze na obwodni-
cę albo zakorkowaną permanentnie ul. 
Puławską, albo dojazd przez Konstancin 
– mówił starosta Ksawery Gut. Zwró-
cił uwagę, że gminy Lesznowola i Pia-
seczno przygotowują się od dłuższego 
czasu do przyjęcia ruchu z budowanej 
trasy S7, a Konstancin-Jeziorna ma naj-
większe opóźnienie w tym względzie. 

Planowana od lat i zablokowana obec-
nie protestami na etapie projektowa-
nia tzw. obwodnica Konstancina, czyli 
nowy przebieg DW724, na pewno tego 
problemu nie rozwiąże w realnej per-
spektywie czasowej. Starosta proponuje 
budowę alternatywnego połączenia od 
Kierszka w kierunku Wilanowa.

– Możemy wspólnie podjąć rozmo-
wy z władzami Wilanowa żeby wybudo-
wać de facto 1,5 km drogi, której brakuje 
do ulicy Gąsek i dalej Korbońskiego, a 
jeśli okaże się, że jest problem z Lasem 
Kabackim – a moim zdaniem nie powin-
no go być – to w planach są zabezpieczo-
ne pod drogę tereny kilkaset metrów 
dalej – przypomniał. – i albo to zrobimy 
w tej kadencji, albo mieszkańcy nam 
tego nie darują. Ja bym wolał zrobić – 
powiedział Gut podczas konwentu. 

Burmistrz Kazimierz Jańczuk zgo-
dził się na podjęcie rozmów w tej kwe-
stii.

– Zwracam się do pana, żeby objął 
pan swoim patronatem te działania, 
ponieważ one w moim mniemaniu wy-
magają rozmów nie tylko z władzami 
Wilanowa, ale również nacisku na wła-
dze Warszawy – powiedział burmistrz 
Konstancina-Jeziorny do starosty.

W połowie listopada włodarze gmin 
Konstancina-Jeziorna i Piaseczna mają 
się spotkać ze starostą i ustalić wspól-
ny front, a następnie podjąć rozmowy z 
władzami Warszawy na temat budowy 
nowego połączenia drogowego.  

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Mieszkańcy nam nie wybaczą

Jedna z opcji to budowa nowej drogi od ulicy Muchomora do ul. Gąsek i dalej 
do ul. Korbońskiego

Parkuj i jedź 
z dofinansowaniem

W ładze gminy uzdrowiskowej od dawna 
podkreślają, że kluczową kwestią dla jej 

charakteru jest między innymi ograniczenie zabu-
dowy wielorodzinnej. W mieście preferowana jest 
zabudowa tzw. rezydencjonalna, wielorodzinne 
budynki to głównie stare osiedla Grapa i Mirków i 
kilka nowszych bloków w Bielawie. 

Jednak dane statystyczne są dla gminy nie-
ubłagalne – przyrost naturalny jest zdecydowanie 
ujemny, a społeczeństwo się starzeje i ta tendencja 
będzie się pogłębiać. Pokazywała to już przygoto-
wana dla Urzędu Gminy w 2016 roku prognoza 
demograficzna.

– W zależności od założeń przewiduje się, że 
liczba mieszkańców w gminie w 2050 r. wyniesie 
23,9-27,3 tys., w stosunku do 25,8 tys. w 2015 r. 
Nastąpi też znaczny wzrost udziału osób star-
szych w strukturze wieku, zwłaszcza w mieście 
Konstancin-Jeziorna. Wymagać to będzie większej 
dbałości o politykę przestrzenną i planowanie in-
frastruktury, zwłaszcza pod kątem efektywności 
ekonomicznej. W związku z prognozowanymi 
trendami demograficznymi, w gminie występuje 
znaczne przeszacowanie terenów pod zabudowę 
mieszkaniową. Nadpodaż gruntów budowlanych 
będzie prowadzić do rozpraszania osadnictwa oraz 
wyższych kosztów budowy i obsługi infrastruktury 
– czytamy w opracowaniu dr hab. Przemysława 
Śleszyńskiego z Zakładu Geografii Miast i Ludno- 
ści iGiPZ PAN, który stworzył obszerny artykuł  
pt. „Prognozowanie procesów demograficznych  
na potrzeby planowania przestrzennego. Przypa-
dek gminy Konstancin-Jeziorna”. 

Jak pokazują dane z 2017 roku, w gminie 
uzdrowiskowej średnia wieku mieszkańców wy-
nosiła 42,6 lat i była wprawdzie porównywalna 
do średniej krajowej, ale zdecydowanie wyższa 

niż w sąsiednich gminach. W porównywalnej pod 
względem liczby mieszkańców Lesznowoli średni 
wiek mieszkańca wyniósł 35,3 a w Piasecznie 37,8 
lat. Ujemny przyrost naturalny dla Konstancina-
-Jeziorny w 2017 roku wyniósł -104 osoby. Jak 
podaje portal polskawliczbach.pl, w 2017 roku 
mieszkanki gminy urodziły tylko 196 dzieci. 

Niepokojący trend demograficzny pokazał też 
opracowany dla potrzeb powiatu raport drogowy. 
Burmistrz Kazimierz Jańczuk podzielił się refleksją 
na ten temat z radnymi podczas październikowego 
posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego i Spraw 
Komunalnych.

– Bronimy Konstancina przed zabudową wie-
lorodzinną, niemniej jednak zaczynam dochodzić 
do wniosku, że w miejscowych planach powin-
niśmy pokazać, w którym miejscu pozwolić na 
budownictwo wielorodzinne – mówił burmistrz. 
– Prawdopodobnie za ratuszem, za bocznicą ko-
lejową przyjdzie nam się zgodzić na zabudowę 
wielorodzinną – mówił. – Przychodzą do mnie 
kolejni deweloperzy po warunki zabudowy, my 
to odwlekamy, inwestorzy składają skargi do SKO, 
ale również idą do sądu – relacjonował Kazimierz 
Jańczuk. Właściciele działek korzystają również ze 
specustawy, czyli tzw. „lex deweloper”, gdzie gmina 
ma niewielkie pole manewru, jeśli chodzi o ogra-
niczanie zabudowy. A jednocześnie ze względów 
demograficznych ma też swoje interesy związa-
ne z pojawieniem się nowych, najlepiej młodych 
mieszkańców.

– Konstancin się zestarzał i gdzieś musimy 
mieć kontrolowaną niską zabudowę wielorodzin-
ną, żeby zapewnić gminie napływ nowych miesz-
kańców w wieku produkcyjnym – mówi burmistrz. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Konstancin się starzeje

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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Radni zmienili regulamin 
parkowania. Pomyłka  
w numerze rejestracyjnym  
na kwicie parkingowym będzie 
traktowana jak brak biletu.        

Z miana była konieczna, ponieważ 
część kierowców oszukiwała, po-

bierając wielokrotnie tzw. bilety zerowe 
na ten sam samochód. 

 Rekordzistka miała 5 paragonów 
z jednego dnia – mówił na wiosnę 
przewodniczący Komisji Prawa i Bez-
pieczeństwa Rady Miejskiej Adam Mar-
ciniak. Z tym problemem do radnych 
zwróciła się jednostka obsługująca 
płatne parkingi w mieście. Okazuje się, 
że nieuczciwi mieszkańcy próbowali 
unikać płacenia i wielokrotnie korzy-
stać z darmowych 45 minut. Wystar-
czyła zmiana jednej cyfry lub litery w 
rejestracji. W razie kontroli kierowcy 

tłumaczyli się pomyłką. Takich sytuacji 
kontrolerzy odnotowywali co najmniej 
kilka dziennie. Gmina zdecydowała się 
więc na wprowadzenie w regulaminie 
zapisu, który wyraźnie mówi, że „bilet 
zerowy z błędnym numerem rejestra-
cyjnym uznawany będzie za nieważny”. 
Kierowcy grozi wówczas opłata dodat-
kowa w wysokości 50 zł. Jeśli zostanie 
uiszczona w ciągu 2 dni roboczych od 
wystawienia, kwota ta zostanie zmniej-
szona do 30 zł. 

Przy tej okazji cały regulamin został 
uporządkowany. Następnym krokiem 
ma być utworzenie kolejnej strefy płat-
nego parkowania wzdłuż ulicy Puław-
skiej na odcinku od ul. Kusocińskiego 
do Pl. Piłsudskiego. Z takimi wnioskami 
występowali przedsiębiorcy prowadzą-
cy tam działalność. W dalszej kolejności 
brane pod uwagę są miejsca parkingo-
we przy ulicach Sierakowskiego i War-
szawskiej. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Koniec oszukiwania
W przypadku braku zgodności numerów rejestracyjnych na bilecie  
oraz tablicach, kierowca będzie musiał zapłacić karę

Na podstawie art. 31 a Ustawy Prawo prasowe, wnoszę o opublikowanie ni-
niejszego sprostowania. Sprostowanie dotyczy publikacji pt. „Chcą odwołać 
radnych” autorstwa pani Joanny Ferlian, w wydaniu tygodnika Przegląd Pia-
seczyński z dnia 9 października 2019 r. nr 260 (7). Wnoszę o opublikowanie 
niniejszego sprostowania w sposób określony przepisami wskazanej powyżej 
ustawy.     
SPROSTOWANiE 
Nieprawdą jest, że: „Kosztowna metoda”
– Metoda nie jest z definicji kosztowna.
Nieprawdą jest, że: „Czy metoda »od wody« pozwala zapobiec unikaniu opłat za od-
biór śmieci przez osoby niezameldowane? To akurat jest wątpliwe. Opłaty są bowiem 
naliczane nie według rzeczywistego zużycia wody, tylko według składanych deklaracji.” 
– Gmina cały czas weryfikuje w terenie oraz w swoich systemach, czy osoby zamiesz-
kujące nieruchomość, zwłaszcza nowo zabudowaną, złożyły deklaracje. Gmina jako 
samorządowy organ podatkowy sprawdza zgodność danych z deklaracji z danymi 
rzeczywistymi, w oparciu o posiadane dane od dostawców wody lub odbiorców 
ścieków. Kontrole obejmują okres 5 lat. 

(-) iwona Pajewska-iszczyńska, Zastępca Wójta Gminy Lesznowola
Urząd Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola

\\\ SPROSTOWANIE

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Gmina posadzi 224 drzewa  
w parkach, na placach 
zabawach i osiedlach. Nowe 
nasadzenia mają się pojawić  
do początku grudnia.         

O głoszony przez gminę Konstancin-
-Jeziorna przetarg został podzie-

lony na dwa zadania. W pierwszym 
wykonawca ma zakupić i posadzić we 
wskazanych przez urzędników loka-

lizacjach nieco większe, liczące 2-2,5 
metra wysokości drzewa. Ma ich być 
aż 124. Najliczniejszą grupę wśród za-
mawianych gatunków stanowią klony 
zwyczajne odmiany Deborah, których 
będzie 54. Oprócz tego w specyfikacji 
wymienione są sosny, dęby, lipy, jarzę-
by, graby, kasztanowce i brzozy. W dru-
gim zadaniu firma ogrodnicza zajmie 
się posadzeniem zakupionych przez 
gminę stu siewek sosny pospolitej. W 
przypadku obu zadań wykonawca ma 
się również zająć przez rok pielęgnacją 

posadzonych drzew. W ramach tego za-
dania między innymi ma zadbać o na-
wadnianie sadzonek przynajmniej dwa 
razy w miesiącu w okresie od kwietnia 
do września, zasilić je nawozem, doko-
nywać ewentualnych cięć formująco-
-pielęgnujących i odchwaszczać. Jeśli 
drzewo obumrze do końca paździer-
nika przyszłego roku, wykonawca ma 
obowiązek wymienić je na nowe. 

Nasadzenia drzew mają być wyko-
nane w Parku Zdrojowym i Pasażu Sien-
kiewicza, na osiedlach Mirków, Grapa i 
Kozia, na placach zabaw przy ul. Sobie-
skiego w Konstancinie-Jeziornie oraz w 
Słomczynie i Czarnowie. Drzewa mają 
trafić również do przedszkola przy ul. 
Sanatoryjnej, do szkół w Słomczynie 
oraz Skolimowie, a część ozdobi pasy 
dróg gminnych na terenie miasta.

Przetarg nie został jeszcze roz-
strzygnięty, ale w związku z tym, że trzy 
z czterech złożonych ofert nie przekra-
czają zaplanowanej na to zadanie sumy 
153,3 tys. złotych, najprawdopodobniej 
uda się wyłonić wykonawcę. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ponad 200 nowych drzew

Nowe nasadzenia mają się pojawić między innymi na osiedlu Grapa

\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy nadal narzekają  
na funkcjonowanie linii 
lokalnych P, zwłaszcza 
P1. Powodem są głównie 
opóźnienia oraz niejasny 
rozkład jazdy.          

L inia P1, kursująca przez miasto od  
i do dworca PKP, miała stać się 

główną alternatywą dla pasażerów, 
którzy dotąd dojeżdżali do stacji auto-
busem linii 709. Lista skarg od począt-
ku funkcjonowania nowej organizacji 
transportu jest długa. Zdaniem pasaże-
rów autobus jeździ za rzadko i często 
się spóźnia, zwłaszcza w godzinach 
szczytu, czyli wtedy, gdy najwięcej osób 
chciałoby skorzystać z transportu. To 
ma oczywiście związek z korkami, które 
tworzą się na trasie autobusu. Jeździ 
on bowiem, podobnie jak indywidual-
ni kierowcy, objazdem stworzonym w 
związku z przebudową skrzyżowania 
ulic Dworcowej i Jana Pawła ii. 

– Przyglądamy się funkcjonowaniu 
komunikacji, wprowadzamy zmiany, 
które mają ją poprawiać – zapewnia wi-
ceburmistrz Robert Widz. – Tak było np. 
ze zmianą pierwszeństwa na skrzyżo-
waniu ulic Żytniej i Jarząbka – wyjaśnia. 
– Sprawdzamy też obłożenie na linii P1 

na odcinku od dworca, przez ul. Sienkie-
wicza i Wojska Polskiego – mówi Widz.

To właśnie na tym odcinku bowiem 
linia P1 w godzinach porannego szczytu 
„łapie” opóźnienie, a jednocześnie uli-
cą Sienkiewicza w kierunku centrum 
miasta jedzie sporo linii autobusowych. 
Nie można więc wykluczyć, że gmina 
zdecyduje się na zmianę przebiegu trasy 
lokalnego autobusu. 

Drugim powodem, dla którego na-
leżałoby, zdaniem przynajmniej części 
pasażerów, skorygować rozkład jazdy, 
jest jego… nieczytelność.

– Przychodzę na przystanek na 
dworcu, wsiadam w P1 i właściwie nig- 
dy nie wiem gdzie pojadę – mówi pa-
ni Patrycja. – Ostatnio starsza kobieta 
usiłowała tę zagadkę rozwikłać, czyta-
jąc rozkład jazdy, ale też nie bardzo się 
udało, bo niby godziny odjazdu są różne, 
ale jak autobus stoi na przystanku albo 
przyjeżdża spóźniony, to trudno rozszy-
frować, gdzie pojedzie.

W czym problem? Autobus robi 
bowiem pętlę przez miasto, ale z przy-
stanku przy dworcu PKP rusza właści-
wie w dwóch kierunkach – albo do ul. 
Sienkiewicza, albo do ul. Nadarzyńskiej. 

– Oczywiście można uznać, że 
gdzieś w okolice domu w którymś mo-
mencie dojadę, ale niekoniecznie chcia-
łabym jechać 40 minut od dworca do ul. 
Fabrycznej – mówi nasza czytelniczka. – 
Moim zdaniem lepiej było zrobić z tego 
dwie linie o różnych trasach, bo tak jest 
chaos. Niby jedna linia, a jedzie w dwóch 
różnych kierunkach – zauważa.

Wiceburmistrz Robert Widz przy-
znaje, że jest to rzeczywiście pewne 
utrudnienie.

– Wprawdzie prosiliśmy o wyświet-
lanie informacji, w którym kierunku au-
tobus jedzie, ale to może być niewystar-
czające. Analizujemy tę sytuację i wpro-
wadzimy jakieś korekty – zapowiada. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Przejazd z wieloma niewiadomymi

Z przystanku przy dworcu autobusy 
linii P1 ruszają w dwóch kierunkach

R E K L A M A
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Na betonowym Rynku  
w Piasecznie mają się  
w końcu pojawić drzewa. 
Przedsięwzięcie jest 
skomplikowane i kosztowne.       

P osadzenie drzew na pl. Piłsudskie-
go to jeden z projektów Budżetu 

Obywatelskiego Piaseczna na 2018 r. 
Wszystko wskazuje na to, że na realiza-
cję będzie czekał ponad dwa lata. Pomy-
słodawczyni Danuta Samek w projekcie 
pisała o 6 klonach, które miały się poja-
wić wzdłuż północnej i zachodniej pie-
rzei Rynku. Ostateczny wybór liczby i 
gatunku drzew pozostawiła jednak spe-
cjalistom, którzy mieli wskazać drzewa 
najlepiej nadające się na nasłonecznio-
ny plac. Pomysł w sposób oczywisty 
zyskał poparcie mieszkańców, którzy 
od lat narzekają na betonowa pustynię 
na pl. Piłsudskiego. W ubiegłym roku 
pojawiła się informacja, że realizacja 
projektu zostaje przesunięta na rok bie-
żący. Zadanie okazało się bowiem trud-
ne w realizacji, przede wszystkim ze 
względu na podziemną infrastrukturę 
zlokalizowaną pod placem, ale również 
potrzebę rozebrania części nawierzch-
ni w celu osadzenia drzew. Pod koniec 
tegorocznej wiosny Wydział inwestycji 
poinformował nas, że w planie nasa-

dzeń są platany klonolistne, osadzone 
w specjalnie przygotowanym podłożu, 
wykończone stalową kratą w posadzce 
placu.

– Pod drzewami znajdzie się miejsce 
na małą architekturę – ławki w cieniu 
ich koron. Drzewa mogą być podświet-
lone reflektorkami LED. Prace związane 
z sadzeniem drzew wraz z infrastruk-
turą będą przeprowadzone w miarę 
posiadanych środków finansowych. 
Możliwy termin realizacji to jesień br. 
lub wiosna 2020 r. – podał Wydział in-
westycji na początku czerwca.

Temat powrócił w ubiegłym tygo-
dniu podczas sesji Rady Gminy. Chodziło 
o dołożenie na realizację zadania 70 tys. 
złotych. Jak podkreśla burmistrz Daniel 
Putkiewicz, wyceny przedsięwzięcia, 
które ma zostać wykonane w sposób 
zapewniający roślinom nie tylko sku-
teczne posadowienie w płycie Rynku, 
ale też przetrwanie w dobrej kondycji, 
są bardzo wysokie. 

– Jeden z zaproponowanych wa-
riantów szacowany był nawet na pół 
miliona złotych, co jest dla nas ceną nie 
do przyjęcia – podkreśla i informuje, że 
są szanse na znalezienie wykonawcy, 
który podejmie się zadania za sumę po-
niżej 100 tys. złotych.

Wątpliwości dotyczące wydania tak 
dużej sumy pieniędzy na kilka drzew na 
Rynku miała radna Renata Mirosław. 

– Ja jestem za sadzeniem drzew, ale 
za taką sumę można posadzić 50 drzew, 
a dodatkowo zniszczy się Rynek – mó-
wiła.

– To, co pani nazywa niszczeniem, 
my nazywamy naprawianiem tego 
placu, który między innymi dzięki de-
cyzji konserwatora został pozbawiony 
dwóch szpalerów drzew – odpowie-
działa radna Magdalena Woźniak. Rad-
na Hanna Krzyżewska zauważyła, że w 
tym wypadku chodzi o duże drzewa, 
które mają dawać cień oraz zostać za-
opatrzone w system nawadniania.

– Sadzenie drzew starszych w mie-
ście jest zawsze dużo bardziej kosztow-
ne – wyjaśnił burmistrz Putkiewicz. – 
Jeśli chcemy posadzić drzewo wśród 
dużej powierzchni zalanej asfaltem 
i betonem, która w lecie będzie się 
mocno nagrzewać, nie wystarczy na-
wet systematyczne podlewanie, żeby 
to drzewo przetrwało. Po prostu musi 
mieć odpowiednio przygotowane miej-
sce – podkreślał. – Mieszkańcy tego od 
nas oczekują, chcą cienia i poprawy tej 
przestrzeni.

Większość radnych poparła pomysł. 
Jeśli uda się szybko wyłonić wykonaw-
cę, przedsięwzięcie miałoby zostać zre-
alizowane jeszcze w tym roku. Najpóź-
niej drzewa mają się pojawić na Rynku 
wiosną 2020 roku. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Drzewa wrócą na Rynek

W kolejne upalne lato mamy mieć szansę znaleźć na Rynku skrawek cienia pod drzewami\\\ PIASECZNO

Gmina chce wziąć na siebie 
ciężar przygotowania projektu 
poprawy bezpieczeństwa  
na skrzyżowaniu ulic 
Okulickiego i Wojska Polskiego.          

N iestety samo skrzyżowanie drogi 
wojewódzkiej 721 z zarządzaną 

przez Powiat ul. Wojska Polskiego nie 
zostało objęte przebudową w trak-
cie prowadzonej ostatnio inwestycji. 
Niebezpieczne od zawsze, teraz, gdy 
ul. Okulickiego stała się dwupasmo-
wa, wydaje się jeszcze trudniejsze 
do pokonania. Plany przebudowy ca- 
łego skrzyżowania ul. Okulickiego z ul. 
Puławską są ciągle w fazie odległych 
planów, wobec tego Gmina zdecy- 
dowała się podjąć kroki zmierzające  
do poprawy bezpieczeństwa na jednym 
z ważniejszych skrzyżowań w mie-
ście, na którym notorycznie dochodzi  
do kolizji.

Rada Gminy podjęła więc decyzję o 
pomocy rzeczowej dla samorządu woje-
wództwa polegającej na przygotowaniu 
projektu poprawy bezpieczeństwa na 
skrzyżowaniu ulic Okulickiego i Woj-
ska Polskiego. Piaseczno zamierza na 
ten cel przeznaczyć 100 tys. złotych w 
przyszłorocznym budżecie. Teraz pozo-
staje podpisać stosowną umowę z Wo-
jewództwem Mazowieckim i przystąpić 
do projektowania.

– Oczywiście chcemy skorzystać 
z rozwiązań, które są w projekcie dla 
skrzyżowania ulicy Puławskiej z Oku-
lickiego tak, by nie utrudniać jego przy-
szłej realizacji – mówi wiceburmistrz 
Robert Widz. – Nam zależy na szybkiej 
poprawie bezpieczeństwa na skrzyżo-
waniu ulic Okulickiego z Wojska Pol-
skiego. 

W projekcie samorząd chciałby wy-
korzystać m.in. plan puszczenia prawo-
skrętu z ul. Puławskiej w ul. Okulickiego 
po nowym śladzie.

– W ten sposób powstałby bez-
pośredni wjazd z ul. Puławskiej w ul. 
Wojska Polskiego – wyjaśnia Widz. Ta-
kie rozwiązanie powinno przy okazji 
„zabrać” część ruchu z centrum miasta. 
Niekiedy bowiem kierowcy, chcąc unik-
nąć skomplikowanego włączania się 
do ruchu w ul. Okulickiego, a następnie 
skręcania w lewo w ul. Wojska Polskie-
go, wybierają wjazd do miasta przez ul. 
Puławską.

Jak zapowiada Robert Widz, na 
skrzyżowaniu ulic Okulickiego i Wojska 
Polskiego miałaby się również pojawić 
sygnalizacja. 

– Zadbamy też o bezpieczeństwo 
pieszych, czyli między innymi osób ko-
rzystających ze skateparku. Będziemy 
zabiegać o to, by takie zadanie zrealizo-
wać w 2020 roku, ale musimy przejść 
przez procedury administracyjne i 
uzgodnić finansowanie – deklaruje.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ma być bezpieczniej
Po przebudowie ruch na skrzyżowaniu miałby być bardziej komfortowy  
i bezpieczny

R E K L A M A
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Wyciąg z ogłoszenia o przetargu
Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria  

ogłasza:

Wyciąg z ogłoszenia o przetargu
Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria  

ogłasza:

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria

Trzeci przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż zabudowanej  budynkiem murowanym, mieszkalnym 
jednorodzinnym i podpiwniczonym nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Baniocha, przy  
ul. Zakole 18a, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 168 o powierzchni 0,0484 ha, objętej księgą 
wieczystą nr WA5M/00244927/8. Powierzchnia użytkowa budynku wynosi 124,57 m2. Brak miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego.

Cena wywoławcza – 290 000  zł          Wadium – 18 000 zł
Przetarg odbędzie się dnia 26.11.2019 r. o godz. 10:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria  

ul. 3-Maja 10 sala nr 100 A. 
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie wadium w terminie 22.11.2019 r. na konto: MAZOVIA 

Bank Spółdzielczy w Górze Kalwarii nr 46 8003 0003 2001 0000 0635 0005.
Wadium wpłacone przez uczestnika, który przetarg wygrał, zaliczone zostanie na poczet ceny nabycia.  

Wadium przepada w razie uchylenia się uczestnika, który przetarg wygrał od zawarcia umowy. 
Burmistrz zastrzega sobie możliwość odwołania przetargu z uzasadnionej przyczyny. Szczegółowe  

informacje o przetargu można uzyskać w tut. Urzędzie, p. Nr 210, tel. (22) 736 33 37. Strona internetowa:  
www.bip.gorakalwaria.pl .      

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy
             Danuta Rechnia, Zastępca Burmistrza

Trzeci przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej 
w miejscowości Tomice, dz. nr 73/24 o powierzchni 0,0930 ha, objętej księgą wieczystą nr WA5M/00377444/9, 
wraz z udziałem 1/8 części w drodze wewnętrznej, oznaczonej jako dz. nr 73/26 o powierzchni 0,0566 ha, objętej 
księgą wieczystą nr WA1I/00024694/5. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego powyższa 
nieruchomość przeznaczona jest pod usługi publiczne o symbolu 31.UP, obejmujące realizację zadań własnych 
samorządu terytorialnego zgodnie z obowiązującymi przepisami w tym zakresie oraz realizację gminnego  
budownictwa mieszkaniowego, plan dopuszcza realizację komercyjnej zabudowy usługowej nieuciążliwej  
oraz mieszkaniowej jednorodzinnej wolno stojącej, bliźniaczej i szeregowej. 

Cena wywoławcza dz. nr 73/24, wraz z udziałem w drodze wewnętrznej (dz. nr 73/26) –79 000 zł  
+ 23% VAT            Wadium –  5 000 zł

Przetarg odbędzie się dnia 26.11.2019 r. o godz. 11:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria  
ul. 3-Maja 10 sala nr 100 A. 

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie wadium w terminie 22.11.2019 r. na konto: MAZOVIA 
Bank Spółdzielczy w Górze Kalwarii nr 46 8003 0003 2001 0000 0635 0005.

Wadium wpłacone przez uczestnika, który przetarg wygrał, zaliczone zostanie na poczet ceny nabycia.  
Wadium przepada w razie uchylenia się uczestnika, który przetarg wygrał od zawarcia umowy. 

Burmistrz zastrzega sobie możliwość odwołania przetargu z uzasadnionej przyczyny. Szczegółowe infor-
macje o przetargu można uzyskać w tut. Urzędzie, p. Nr 210, tel. (22) 736 33 37. Strona internetowa: www.bip.
gorakalwaria.pl  .      

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy
             Danuta Rechnia, Zastępca Burmistrza

Działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami  
(tj. Dz. U. z 2018 r poz. 2204 t.j.), Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria podaje do publicznej wiadomości  
na okres 21 dni wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży:

1. Niezabudowana nieruchomość gruntowa, położona w Górze Kalwarii, obręb 3-02, oznaczona w ewiden- 
cji gruntów jako działki nr 1/15 o pow. 0,2712 ha, 1/24 o pow. 0,0084 ha  i 1/26 o pow. 0,0156 ha, objęte są  
księgą wieczystą nr WA5M/00271934/8 oraz działki nr 2/22 o pow. 0,2436 ha, 2/24 o pow.0,0186 ha 2/26 o pow.  
0,2203 ha, objęte są księgą wieczystą nr WA5M/00255139/7. Działki zbywane są, j ko jedna całość o łącznej  
pow. 0,7777 ha. Nieruchomość przeznaczona do sprzedaży w przetargu ustnym nieograniczonym.

2. Niezabudowana nieruchomość gruntowa, położona w Krzakach Czaplinkowskich, oznaczona w ewiden- 
cji gruntów jako działka nr 45 o pow. 0.11 ha, objęta księgą wieczystą nr  WA5M/00333943/7. Nieruchomość 
przeznaczona do sprzedaży w przetargu ustnym nieograniczonym.  

Termin do złożenia wniosku przez osoby, którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości  
na podstawie art. 34 ust. 1 i 2 w/w ustawy wynosi 6 tygodni od dnia wywieszenia wykazu. Ogłoszenie wywi-
esza się na tablicy ogłoszeń tut. Urzędu, w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej www.bip.gorakalwaria.pl  
w dniach od 23.10.2019 r. do 13.11.2019 r. .      

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy
             Danuta Rechnia, Zastępca Burmistrza

 Na podstawie art. 35 ust.1 i 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia 1997 roku (Dz.U. 
z 2018 r; poz. 2204 z późń. zm. ) informuję, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria oraz  
na stronie internetowej urzędu bip.gorakalwaria.pl od dnia 23 października 2019 roku wywieszony zostaje  
na okres 21 dni wykaz lokalu użytkowego przeznaczonego do oddania w najem na okres do 3 lat:

 wolny lokal użytkowy położony w Górze Kalwarii przy ulicy Dominikańskiej 3, działka nr ewid. 6, obręb 1-02, 
KW WA5M/00308897/5 o pow. użytkowej 16,71 m².

Ogłoszenie wywiesza się na tablicy ogłoszeń tut. urzędu, w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej  
bip.gorakalwaria.pl w dniach od 23 października 2019 roku do 13 listopada 2019 roku.

Szczegółowe informacje dotyczące przedmiotu najmu oraz warunków zamieszczone zostały w wykazie. 
Dodatkowych informacji można uzyskać w Referacie Gospodarki Komunalnej pok. nr 214 lub pod nr telefonu 

(22) 7271377.
Z up. Burmistrza Miasta i Gminy

             Danuta Rechnia, Zastępca Burmistrza

\\\ GÓRA KALWARIA

Bruk na ulicy Strażackiej 
zostanie częściowo zerwany.  
Po wykonaniu odwodnienia  
i wzmocnienia podbudowy, 
kocie łby wrócą na swoje 
miejsce.          

P rzed wojną to była jedna z wielu 
brukowanych ulic w Górze Kalwa-

rii. Później zalano ją asfaltem. – Dzie-
sięć lat temu zaplanowano remont 
pokruszonej i dziurawej asfaltowej na-
wierzchni. Okazało się wtedy, że pod nią 
znajduje się dobrze zachowany, stary 
bruk – mówi Piotr Chmielewski, rzecz-
nik burmistrza Góry Kalwarii. – Zgodnie 
z decyzją ówczesnego konserwatora za-
bytków, pozostawiono ulicę w stanie 
zbliżonym do przedwojennego. 

Takie rozwiązanie przez lata mia-
ło swoich zwolenników, jak i przeciw-

ników. Cieszyło miłośników historii, 
dawnej Góry Kalwarii oraz filmowców 
i fotografów, którzy odtwarzali na Stra-
żackiej sceny z minionych czasów. iry-
towało i martwiło kierowców, którzy 
niszczyli na nierównej nawierzchni 
miski olejowe samochodów lub tonęli 
w wielkich kałużach wody, nieodpro-
wadzanej przez niewydolny system 
kanalizacji burzowej. Podobne emocje 
budzą wśród mieszkańców aktualnie 
prowadzone w tym miejscu prace.

Obecnie na ulicy Strażackiej został 
zerwany bruk na powierzchni około 
270 metrów kwadratowych. Kolejne 
etapy prac to zrobienie odwodnienia i 
wzmocnienie podbudowy drogi oraz 
je wyrównanie. Na koniec zostanie 
ponownie ułożony historyczny bruk. 
Remont będzie kosztował gminę ponad 
49 tysięcy złotych.

Tekst i zdjęcie Hubert Gieleciński

Remont Strażackiej 
Zgodnie z wytycznymi konserwatora, na Strażacką wrócą kocie łby

\\\ LESZNOWOLA

Mieszkańców zaskoczyła 
informacja, że w tym sezonie 
lodowiska w Lesznowoli nie 
będzie. Radni podjęli decyzję  
o wycofaniu się z finansowania 
zimowej rozrywki.        

informację o tym, że lodowisko w Lesz- 
nowoli nie wystartuje w tym sezo- 

nie, podał jego operator w internecie.
– Jest nam bardzo przykro, że nie 

będziemy mogli wam w tym sezonie 
zapewnić rozrywki na lodzie, tym bar-
dziej, że nasze lodowisko było niejedno-
krotnie określane jako najlepiej zorgani-

zowane i obsługiwane w okolicach War-
szawy, a jakością tafli konkurowaliśmy 
nawet z całorocznymi obiektami pełno-
wymiarowymi – napisali przedstawicie-
le firmy Piruet. Te opinie potwierdzają 
użytkownicy obiektu. ich reakcją na 
wiadomość o tym, że tej zimy tafla obok 
szkoły w Lesznowoli nie będzie działać, 
jest głównie smutek i rozczarowanie. 
Okazuje się, że taką decyzję podjęli rad-
ni podczas poniedziałkowej sesji Rady 
Gminy. Lodowisko stało się ofiarą cięć 
budżetowych. Radni tłumaczą swoją 
decyzję koniecznością znalezienia środ-
ków na inwestycje oświatowe. 

– Wyposażenie jednego oddziału 
szkoły to 50 tys. złotych, a szkoła w No-

wej iwicznej będzie miała 14 oddzia-
łów – tłumaczyła na Facebooku rad- 
na Justyna Gawęda. Koszt prowadzenia 
lodowiska ma wynosić 300 tys. zło- 
tych za sezon. Ten argument nie do koń-
ca przekonuje mieszkańców.  

– To tragiczna informacja – pod-
kreśla jedna z mieszkanek.  – Radni po-
winni się wstydzić, że zamykają takie 
miejsce, gdzie można aktywnie spędzić 
czas z cała rodziną. 

Proponują szukanie innych rozwią- 
zań, np. wyższe ceny za komercyjne udo-
stępnianie tafli albo szukanie oszczęd- 
ności budżetowych w innych wydat-
kach.

Radna Gawęda zdaje się pozosta-
wiać otwartą furtkę.

– Po takim nagłośnieniu sprawy 
może znajdzie się inna firma, bardziej 
konkurencyjna? – zastanawia się. 

Decyzję o zmianie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, w ramach której 
ujęte było zdjęcie środków na finanso-
wanie lodowiska, radni poparli więk-
szością głosów. Wstrzymało się troje: 
Małgorzata Bobrowska, Tomasz Filipo-
wicz oraz Piotr Osiński.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Lodowisko za drogie

Z lodowiska korzystali też uczniowie lesznowolskich szkół oraz uczestnicy akcji 
„Zima w mieście”

O g ł O s z e n I e

Lodowisko  
stało się ofiarą cięć 

budżetowych
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T o będzie opowieść o dzieciństwie 
w Piasecznie. Jest rok 1945, wojna 

jeszcze determinuje losy rodzin, jesz-
cze trwa w każdym człowieku, jeszcze 
zmusza do ważnych wyborów. Przed 
takim wyborem staje maszynista z ko-
lejki grójeckiej Jan Pudełko. W czasie 
wojny został aresztowany i wywieziony 
do Niemiec do obozu w Magdeburgu. 
Niemieccy przedsiębiorcy szukali w 
obozie pracowników i Jan zgłosił się 
do pracy. Trafił do firmy budowlanej 

Niemca Müllera. Jan pozostawił w Pol-
sce żonę i dwoje dzieci i jeszcze czworo 
dzieci z pierwszego małżeństwa. Ożenił 
się po raz drugi po śmierci pierwszej 
żony. Przed wojną dorabiał sobie w 
zawodzie kierowcy, był dyspozycyjny, 
woził aktorkę Mieczysławę Ćwiklińską 
do teatru i po zakupy. Łatwo zdobywał 
innych klientów, miał swój samochód. 
No bo jak go można było nie lubić? Bar-
dzo przystojny, dowcipny i życzliwy 
ludziom, a jeszcze dobry kierowca, to 
miał powodzenie. Niemiec zatrudnił go 
na stanowisku kierowcy i był zadowo-
lony z pracownika, w nagrodę za dobrą 
pracę pozwolił Janowi na sprowadzenie 
z Warszawy żony z dwojgiem najmłod-
szych dzieci. Z niewielkiego wynagro-
dzenia Jan utrzymywał rodzinę i małe 
mieszkanie. Rodzina powiększyła się 
bo w 1943 roku urodziła się Krysia, a 
4 maja 1945 roku przyszedł na świat 
Henryk.

Wojna się kończy. Müller przeko-
nuje Jana, aby został w Niemczech, 
uzasadnia to tym, że sowiecka nawał-
nica nic dobrego nie wróży dla Polski, 
a tu jest praca i mieszkanie. Jan nie daje 
się przekonać, chce mieszkać w swo-
jej ojczyźnie. Przyjeżdża do Piaseczna 

i początkowo mieszka na stacji kolej-
ki wąskotorowej, wraca do pracy na 
„na kolejce” i pracuje jako maszynista. 
Mieszkanie w budynku dworca jest 
tymczasowe, trzeba znaleźć inne. Jan 
szuka mieszkania, odszukuje też ludzi, 
którzy przekazują mu informacje o jego 
matce, niestety złe. Twierdzą, że zmarła 
z tęsknoty i troski o syna. Rodzina Pu-
dełków znajduje mieszkanie przy ul. 
Czajewicza, obok Sądu Grodzkiego. Tu 
przychodzi na świat jeszcze jeden syn 
państwa Pudełko, Mieczysław. Miecio 
jest ruchliwym dzieckiem, wszędzie go 
pełno. W czasie zabawy na podwórku 
zauważa przewód uziemienia, wycho-
dzący z okna jego mieszkania, łapie go 
w rączki i zostaje śmiertelnie porażony 
prądem. Tragedia jest powodem szyb-
kiego wyprowadzenia się rodziny z do-
mu przy ul. Czajewicza. 

\\\   Mieszkanie z adresem  
Rynek 5

Kwadratowy, obszerny i wybruko-
wany plac rynku i park w Chyliczkach 
to był raj dla dzieciaków, którego do-
pełnienie stanowiła pobliska plaża nad 
Jeziorką, rzeką z urokliwym wodospa-
dem, wodą pełną ryb. A zimą ślizgawka 
na Balatonie, czyli stawie w parku. No 
i co ważne – było z kim się bawić. W 
zagęszczonych ponad normę mieszka-
niach było dużo dzieci w różnym wieku. 
Pomysłów na zabawy miliony, od rana 
do nocy. Świat był ciekawy i bezpieczny, 
a rodzice zajęci swoimi sprawami. No 
to wiadomo – „hulaj dusza, piekła nie 
ma”. Wszystko było ciekawe. Były też 
obowiązki; trzeba było przynieść wodę 
ze studni, z tej pompy przy kamienicy nr 
5 lub pobiec z wiadrami aż pod kościół. 
Bo wówczas były dwie pompy na rynku. 

Jan znalazł dla rodziny mieszkanie 
w domu pani Zofii Poncyliusz. Był to nie-
wielki domek, do którego od strony ryn-
ku wchodziło się bramą w kamienicy 
Rynek 5, trzeba było minąć piętrową ofi-
cynę po prawej stronie, a na końcu tych 
zabudowań stał drewniany dom. Do 
mieszkań wchodziło się z sieni. Pod nu-

merem 5 mieszkał też wozak Zalewski. 
Pan Zalewski posiadał konia z wozem 
i woził mąkę do piekarni pana Okrasy. 
Magazyn z mąką był w synagodze, tej 
tuż obok mykwy. Przedwojenna boż-
nica żydowska została zamieniona na 
magazyn i mieszkania kwaterunkowe. 
Magazyn był na parterze. Pan Zalewski 
ładował na wóz worki z mąką, oczywi-
ście ponad miarę, i wiózł ją do piekarni 
na ul. Kościuszki vis a vis ul. Żabiej, a że 
było pod górkę to koń nie chciał ciąg-
nąć. Wtedy pan Zalewski poił go i wołał: 
„Mucek, Mucek pij wodę, woda mocna 
i silna, woda młyny i turbiny porusza, 
pomóżcie ludzie, aby wyjść z dołka, pod 
górkę sam pójdzie”. i wówczas kto żyw 
biegł i pchał wóz z mąką aż do samej 

piekarni. A obok piekarni, w kamienicy 
u Regnerów, był mały bar „Wisienka” i 
można było napić się oranżady. W sy-
nagodze mieszkała pani G., co handlo-
wała wódką, o każdej porze dnia i nocy 
można było u niej kupić flaszkę wódki. 
Całe miasto o tym wiedziało, z milicją 

włącznie. Był to dobry biznes, ale lekko 
nielegalny. Pani G. miała konkurencję 
w osobie sąsiadki, pani S. Obie panie 
budziły zainteresowanie chłopaków, 
bo z tej nielegalności pani S. wymyśliła 
skrytkę na alkohol, żeby w razie rewizji 
nie mieć butelek w domu. Schowkiem 
był zakopany w dole kocioł z pokrywką, 
zamaskowany liśćmi lub śniegiem. No i 
naiwnie pani S. sądziła, że nikt go nie 

zauważy. Chłopaki z podwórka od razu 
wytropili ten schowek i wódka zniknęła. 
Flaszki były wówczas dobrym towarem 
wymiennym na inne dobra mało osią-
galne. Bo jeśli chodzi o złodziejstwo, 
to nie było go w okolicy. Można było 
zostawić mieszkanie otwarte i nikt nie 
wszedł. Mieszkańcy w tym dużym sku-
pisku ludzi żyli zgodnie, pomagali sobie 

nawzajem, obdarzali szacunkiem.
Raz tylko zdarzyła się duża kra-

dzież. Otóż w domu pani Chruscińskiej 
była restauracja, wchodziło się do 
niej przez wahadłowe drzwi, tak jak 
do saloonu w westernach na Dzikim 
Zachodzie. Był tu magazyn z alkoho-

lem. Pewnej nocy zostały wyniesione 
wszystkie skrzynki z wódką i kamień w 
wodę. Ale to był prawdziwy, bandycki 
napad. Dom pani Chruścińskiej, taka 
chatka na kurzej stopce, przylegała do 
kamienicy pod numerem 5. Były też i 
inne zdarzenia, które wstrząsały od cza-
su do czasu sąsiadami. Otóż kamienica 
nr 5 ma kilka kondygnacji, ostatnia to 
użytkowe poddasze, pokój z balkonem 
i widokiem na rynek. i w tym mieszka-
niu mieszkało małżeństwo z synkiem. 
Ona, żona i matka była kasjerką, pięk-
ną kobietą, a mąż był zazdrośnikiem. i 
pewnego dnia wziął siekierę i ją zarąbał, 
tak z premedytacją. Oczywiście dostał 
za to wyrok dożywocia. To był czas, w 
którym nikt nie rozważał aspektów psy-
chologicznych takich poczynań, też nikt 
nie słyszał o przemocy domowej, ani o 
telefonie zaufania. W ogóle telefonów 
nie było. 

Na rynek jesienią przyjeżdżali 
wozami sadownicy z okolic Grójca ze 
skrzyniami pełnymi jabłek, robili tu po-
pas w drodze do Warszawy i dalej. Poili 
konie przy studniach, poprawiali poprę-
gi i dawali koniom obrok w workach. 
Sprawdzali ilość nafty w lampach, bo był 
obowiązek oświetlania furmanek i in-
stalowania tabliczek z adresem gospo-
darza na furmance. To był czas robienia 
psot. Raz jeden ze starszych chłopaków 

pożyczył czapkę od mieszkającego w ka-
mienicy strażnika więziennego i udawał 
kontrolera, wypisywał mandaty. CDN 

 Małgorzata Szturomska

Miasto pana Henryka

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Można było  
zostawić mieszkanie 

otwarte i nikt  
nie wszedł

W czasie zabawy  
na podwórku zauważa 
przewód uziemienia, 
wychodzący z okna 

jego mieszkania, łapie 
go w rączki i zostaje 

śmiertelnie porażony 
prądem

Sąd Grodzki i drewniany dom przy ul. Czajewicza, w którym zdarzyła się tragedia

Kamienica z adresem Rynek 5 i dom Chruścińskich

Dzieci w parku w Chyliczkach. Od lewej: Zygmunt Rychter, Marek Szymański, 
Krysia Pudełko, Henio Pudełko, mały chłopiec nn
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\\\ PiaSeCzNo
23.10 godz. 19.00 – AKT Viii – CZTERDZiESTKA, CZyLi  
iMPRO XL. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
23.10 godz. 19.00 – KOBiECE PiASECZNO. Spotkanie z pisarką Agnieszką  
Walczak-Chojecką. Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9. Wstęp wolny.
26.10 godz. 10.00 – RETROSPEKCJA vol. 2. Gry planszowe, konsole i komputery 
minionej ery. Zalesie Górne, Klub Kultury, ul. Białej Brzozy 3.
27.10 godz. 10.00 – RETROSPEKCJA vol. 2. Gry planszowe, konsole i komputery 
minionej ery. Zalesie Górne, Klub Kultury, ul. Białej Brzozy 3.
27.10 godz. 19.00 – MUSiCA CLASSiCA. Koncert finałowy: chór Con Fuoco,  
Festiwalowa Orkiestra Kameralna pod dyrekcją Andrzeja Sochockiego.  
W programie: W.A. Mozart, L. Delibes, S. Moniuszko. Organizatorzy:  
Stowarzyszenie Miłośników Muzyki Klasycznej „Con Fuoco”, Centrum Kultury. 
Józefosław, Kościół pw. Św. Józefa Opiekuna Pracy. Wstęp wolny.
30.10 godz. 19.30 – KONCERT ZADUSZKOWy: Pamięci Piotra Maciaka.  
Le Blue w składzie: Daria iwan – wokal, Rafał Rokicki – gitara, Aleksy Drywień  
– gitara, Jakub Bruszewski – gitara basowa, Michał Wojnarski – perkusja.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49.
WySTaWy:
13.09-31.10 – ONA ZWyCZAJNA-NiEZWyCZAJNA. Wystawa fotografii  
Magdaleny Pawlak. Zakątek Kultury, ul. Kościuszki.
4.10-27.10 – MALUJEMy 45 LAT. Wystawa jubileuszowa Grupy Piaseczno.  
CEM, ul. Jana Pawła ii 55.
5.10-4.11 – W POBLiŻU. Wystawa fotografii Tadeusza Tyszki. Przystanek  
Kultura, Galeria Fryderyk, pl. Piłsudskiego 9. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRa KaLWaRia
25.10 godz. 19.30 – SEKRETNy SEANS. Kino Uciecha,  
ul. Sajny 14. Wstęp wolny.
26.10 godz. 17.30 – NOC GROZy na zamku w Czersku. Bilety 30 zł.
27.10 godz. 10.00 – MUZyCZNA KARUZELA „Wiolinka i Basik w krainie  
muzyki”. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Bilety 10 zł.
WySTaWy:
od 6.09 – WySTAWA MALARSTWA RySZARDA ŚLiWiAKA, Ośrodek Kultury,  
ul. Białka 9. Wstęp wolny.
od 27.08 – PORTRETy Z HiSTORiĄ W TLE – wystawa fotografii Beaty 
Jawor-Makowskiej Zamek w Czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł. 

www.kulturagk.pl

\\\ KoNSTaNCiN-JezioRNa
23.10 godz. 17.00 – KLUB BRyDŻ60+.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
24.10 godz. 18.00 – DySKUSyJNy KLUB KSiĄŻKi – Agata Romaniuk „Z miłości? 
To współczuję”. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
25.10 godz. 19.00 – WiECZóR FiLMOWy „Dla tych, którzy lubią się bać”.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
26.10 godz. 10.00 – SPOTKANiE Z KRZyŻóWKAMi. . KDK, ul. Mostowa 15.  
Wstęp wolny, zapisy tel. 501 385 472.
26.10 godz. 15.00 –WARSZTATy RODZiNNE – Przetwarzam, nie wyrzucam.  
KDK, ul. Mostowa 15. Udział – 5 zł/os.
26.10 godz. 19.00 – SPEKTAKL JOANNy SZCZEPKOWSKiEJ „Goła baba”.  
KDK, ul. Mostowa 15. Bilety 45 zł.
27.10 godz. 10.00 – WARSZTATy RySUNKOWE – Studium modela.  
KDK, ul. Mostowa 15. Udział – 150 zł.
27.10 godz. 16.00 – SPEKTAKL DLA DZiECi „Franek włóczęga i legend księga”. 
KDK, ul. Mostowa 15. Bilety 15 zł dzieci i 20 zł dorośli.
27.10 godz. 17.30 – SPOTKANiE AUTORSKiE – pisarka Dorota Ponińska  
oraz minirecital Krzysztofa Bratosiewicza. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
28.10 godz. 10.30 – TRENiNG PAMiĘCi DLA SENiORóW. . KDK, ul. Mostowa 15. 
Wstęp wolny, liczba miejsc ograniczona – zapisy tel. 501 385 472.
28.10 godz. 18.00 – STREFA KOBiET POZyTyWNiE ZAKRĘCONyCH.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LeSzNoWoLa
24.10 godz. 18.30 – WyRAŹ SiEBiE ZAPACHEM, czyli jak powstają 
perfumy. Architektura zapachów, rodziny zapachów, dobór zapachów 
do swojego typu urody, koloru włosów, oczu. Spotkanie prowadzi Anna 
Nowakowska. Filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2. Wstęp wolny.
25.10 godz. 11.15 – KONCERT DLA DZiECi "Gnom Paskudas, wiolonczela"  
z cyklu "Wiolinka i Basik w Krainie Muzyki" . Filia GOK Lesznowola w Nowej 
iwicznej, ul. Zimowa 25c. Wstęp wolny.
26.10 godz. 16.00 – SMAKi KUBy – warsztaty kulinarne w sołectwie Łazy. 
Świetlica integracyjna przy SP w Łazach, ul. Łączności 56. Wstęp wolny.
27.10 godz. 16.00 – BAJKOWA NiEDZiELA – przedstawienie „Morska przygoda" 
w wyk. Teatru Urwis. Filia GOK Lesznowola w Łazach, ul. Przyszłości 8.  
Bilet: 10 zł/ dziecko (opiekun wstęp wolny).
30.10 godz. 11.00 – KLUB PRZEDSiĘBiORCZyCH MAM Z DZiEĆMi. Spotkanie  
z p. Ewą Jurczak – psychologiem mody i stylistą. Siedziba GOK Lesznowola,  
Stara iwiczna, ul. Nowa 6. Wstęp wolny.

www.gok-lesznowola.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ PIASECZNO

Radni dołożyli brakujące 
środki do budowy Centrum 
Aktywności Seniorów  
w Piasecznie. Obiekt ma być 
gotowy w 2021 roku.       

P oczątkowo seniorzy byli zaskocze-
ni, że tak szybko władze gminy pod-

jęły kroki zmierzające do budowy domu 
dziennego pobytu dla ich środowiska. 
Po wynikach przetargu stracili jednak 
nieco optymizmu. Pod koniec sierpnia 
okazało się bowiem, że jedyny oferent 
zażądał 10,4 mln złotych, przy 6 mln 

zł przewidzianych na to zadanie w bu-
dżecie gminy. Przetarg unieważniono i 
ogłoszono kolejny. Na koniec września 
okazało się, że ofert jest wprawdzie 5, 
ale wszystkie opiewają na kwoty znacz-
nie przewyższające budżet, od 9,9 do 
14,1 mln zł.

– Niestety takie są teraz ceny, mo-
żemy oczywiście ponownie unieważnić 
przetarg i ogłosić kolejny, ale nie spo-
dziewałbym się, że cena będzie niższa 
– mówił podczas sesji burmistrz Daniel 
Putkiewicz. Zachęcał w ten sposób rad-
nych do poparcia pomysłu zabezpie-
czenia w Wieloletniej Prognozie Finan-
sowej wyższych środków na realizację 

tego projektu, co pozwoliłoby rozstrzyg-
nąć przetarg i podpisać umowę z wy-
konawcą. Większość radnych poparła 
zmianę WPF, w najbliższym czasie moż-
na więc spodziewać się rozstrzygnięcia 
przetargu. 

Centrum Aktywności Seniora bę-
dzie placówką wsparcia dziennego, zlo-
kalizowaną na liczącej 6 tys. m2 działce 
przy ul. Szkolnej 18, gdzie do niedawna 
funkcjonowało gminne przedszkole 
nr 5. W obiekcie swoją siedzibę będą 
miały piaseczyńskie organizacje senio-
ralne, klub seniora oraz filia biblioteki 
publicznej, sprofilowana na potrzeby 
seniorów. W dwukondygnacyjnym bu-
dynku znajdzie się szereg pomieszczeń 
wykorzystywanych przy pracy dziennej 
z seniorami, pokój zabiegowy, gabinet 
odnowy biologicznej oraz gabinety te-
rapii indywidualnej. Powstanie tu rów-
nież sala przeznaczona na jadalnię, a w 
razie potrzeby sala widowiskowa, sale 
dla różnych stowarzyszeń i związków 
senioralnych. Cały obiekt przystosowa-
ny będzie do potrzeb osób niepełno-
sprawnych.

Budowa domu dziennego pobytu 
dla seniorów jest jednym z prioryteto-
wych zadań powołanej dwa lata temu 
Piaseczyńskiej Rady Seniorów. Lokaliza-
cja inwestycji wydaje się optymalna ze 
względu na sąsiadujące z nią najstarsze 
piaseczyńskie osiedle, w dużej mierze 
zamieszkane przez osoby w wieku 60+.

Joanna Ferlian

Dom seniora może ruszać

Koncepcja zakłada zlokalizowanie budynku bliżej ulicy szkolnej i stworzenie 
skweru w głębi działki
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\\\ POWIAT

W grudniu ma rozpocząć 
działalność Środowiskowy  
Dom Samopomocy  
w Pęcherach. Będzie 
placówką wsparcia dziennego 
dla niepełnosprawnych, 
pełnoletnich mieszkańców 
powiatu. Rozpoczęła się 
rekrutacja. Są wolne miejsca.       

Ś rodowiskowy Dom Samopomocy  
w Pęcherach będzie przeznaczony 

dla pełnoletnich mieszkańców powiatu 
piaseczyńskiego z niepełnosprawnoś-
cią intelektualną (typ B) i wykazujących 
inne przewlekłe zaburzenia czynności 
psychicznych (typ C), oraz dla osób 
ze spectrum autyzmu lub z niepełno-
sprawnościami sprzężonymi. Ma być 
placówką wsparcia dziennego, w któ-
rej będą prowadzone indywidualne i 
zbiorowe treningi. Mają one na celu 
poprawę sprawności psychofizycznej 
uczestników, ich zaradności osobistej 
oraz lepszego funkcjonowania w spo-
łeczeństwie. 

ŚDS będzie działał w Pęcherach 
przy ul. B. Chrobrego 83, po sąsiedzku 
z Zespołem Szkół Specjalnych. Czynny 
będzie od poniedziałku do piątku w 
godzinach 8.00-16.00. W ośrodku jest 
45 miejsc dla niepełnosprawnych. Po-
wiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w 
Piasecznie rozpoczęło rekrutację. 

Osoba zainteresowana udziałem 
w zajęciach prowadzonych w ŚDS w 

Pęcherach lub jej opiekun prawny, po-
winna zgłosić się do ośrodka pomocy 
społecznej właściwego ze względu na 
miejsce zamieszkania. Po wstępnej 
rozmowie z pracownikiem socjalnym 
i złożeniu wniosku zostanie ustalony 
termin przeprowadzenia rodzinnego 
wywiadu środowiskowego w miejscu 
zamieszkania kandydata.

Konieczne jest złożenie we właś-
ciwym ośrodku pomocy społecznej 
następujących dokumentów: wniosek 
o skierowanie do Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Pęcherach, za-
świadczenie lekarskie, wydane przez 
lekarza psychiatrę lub lekarza neurolo-
ga, zaświadczenie lekarza rodzinnego o 
stanie zdrowia i o braku przeciwwska-
zań do uczestnictwa w zajęciach wraz 
z informacją o sprawności w zakresie 
lokomocji osoby niepełnosprawnej fi-
zycznie, orzeczenie o stopniu niepeł-

nosprawności oraz oświadczenie o wy- 
sokości osiąganych przez członków  
rodziny dochodów za miesiąc poprze-
dzający miesiąc złożenia wniosku.

Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Piasecznie, po 
otrzymaniu kompletu dokumentów 
wraz z wywiadem środowiskowym, w 
drodze decyzji administracyjnej skie-
ruje osobę zainteresowaną do ŚDS w 
Pęcherach. Jednocześnie upoważni do 
korzystania z usług tam prowadzonych 
w formie indywidualnej i grupowej 
oraz ustali odpłatność za pobyt. W ra-
zie braku miejsc, osoba ubiegająca się o 
przyjęcie zostanie wpisana na listę osób 
oczekujących. Wszystkie dodatkowe in-
formacje można uzyskać w Powiato-
wym Centrum Pomocy Rodzinie w Pia-
secznie przy ul. Chyliczkowskiej 14 lub 
telefonicznie, pod numerem 756 62 77.

Hubert Gieleciński

Rekrutacja do Domu Samopomocy

Dom Samopomocy ma być placówką wsparcia dziennego
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URZąD MIEjSKI w Tarczynie  ul. juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Najlepsi z najlepszych
W trakcie uroczystości pokaźna, bo 26-osobową reprezentacja najlepszych uczniów odebrała z rąk Barbary Galicz nagrody 

pieniężne w wysokości od 1000 zł do 2000 zł. Wśród wyróżnionych są uczniowie, którzy w roku szkolnym 2018/2019 uczęszczali 
do klas IV-VIII szkół podstawowych oraz uczniowie gimnazjum i klas gimnazjalnych. Stypendia Burmistrza przyznawane są ucz-
niom, którzy w roku szkolnym 2018/2019 uzyskali średnią ocen co najmniej 5,5 (bez ocen poniżej bardzo dobrej) i ocenę celującą 
z języka polskiego lub matematyki – dotyczy to uczniów szkół podstawowych oraz co najmniej średnią ocen 5,4 (bez ocen poniżej 
dobrej), którzy uzyskali co najmniej jedną ocenę celującą z następujących przedmiotów: z języka polskiego, matematyki, fizyki, 
chemii, biologii, geografii, historii – te wymagania dotyczą uczniów gimnazjów i klas dotychczasowego gimnazjum prowadzon-
ego w szkole innego typu. Kandydaci do stypendiów muszą okazać się także bardzo dobrą oceną zachowania. 

ciężką pracą do sukcesu 
Spotkanie stanowiło również sposobność do podsumowania pracy całej gminnej oświaty. W swoim przemówieniu Burmistrz 

Tarczyna Barbara Galicz podkreśliła szczególną rolę, jaką szkolnictwo odgrywa w rozwoju młodych pokoleń naszych mieszkańców: 
- Edukacja młodego pokolenia w szczególny sposób leży nam na sercu, ponieważ dobrze wykształcona i wychowana młodzież 
stanowi o wartości naszej lokalnej społeczności, jest sensem oraz solidnym fundamentem lepszej przyszłości. Podziękowała 
równocześnie za zaangażowanie i pasję nauczycieli w przekazywaniu wiedzy i wychowywaniu uczniów. Dyrektorzy szkół zwrócili 
jednocześnie uwagę na szereg tegorocznych inwestycji w infrastrukturę i wyposażenie, które wraz z wcześniejszymi, również 
pozwalają systematycznie podnosić jakość gminnej edukacji.

„wiwat szkoła i nauczyciele”
Obchody Dnia Edukacji Narodowej zwieńczył spektakl pt.: „Smaki jesieni” przygotowany przez dzieci i młodzież uczestniczący 

w zajęciach teatralnych w Gminnym Ośrodku Kultury w Tarczynie. Po oficjalnej uroczystości wszyscy zebrani udali się na wspólny 
poczęstunek.

Organizowane corocznie Dni Edukacji Narodowej w Gminie Tarczyn są dowodem na to, że zawód nauczyciela jest szczególnie 
doceniany i szanowany, a wysoka jakość oświaty na terenie gminy jest jednym z priorytetów jej rozwoju.

M. Mulewicz-Żabówka

Stypendia 
burmistrza tarczyna 

przyznane
w gminnym Ośrodku Kultury w tarczynie odbyła się 14 października uroczystość, 

której głównymi bohaterami byli tarczyńscy nauczyciele przedszkoli,  
szkół podstawowych, oraz liceum, którzy osiągają w pracy z uczniami  

i wychowankami wybitne wyniki dydaktyczno-wychowawcze.   
burmistrz tarczyna barbara galicz oraz przewodniczący rady Miejskiej  

Mirosław faliszewski złożyli im życzenia i gratulacje za świetną pracę wykonywaną  
na rzecz całych pokoleń uczniów.
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\\\ PIASECZNO

Piaseczyński park miejski znów 
wypełnił się biegaczami.        

W minioną niedzielę 20 paździer-
nika tradycyjnie odbył się Bieg 

Złotych Liści. Była to już 8. edycja wy-
darzenia organizowanego przez pia-
seczyńskie Stowarzyszenie Kondycja 
wspólnie z Urzędem Miasta i Gminy 

Piaseczno. Biegacze tłumnie pojawili się 
w pełnym kolorowych liści parku miej-
skim, limit miejsc został wyczerpany.

Biegi trwały od godziny 11.00. Na 
początku na dystansie 300 metrów 
wystartowały dzieci z rocznika 2010 i 
młodsze. Następnie miał miejsce Bieg 
Rodzinny na 1 kilometr, w którym wzię-
li udział wszyscy chętni. Jednocześnie 
odbywały się zmagania kijkarzy nor-
dic walking. Dystans Biegu Głównego 

wynosił zaś 5 kilometrów, po nim wrę-
czono nagrody i wydarzenie dobiegło 
końca.

Piękna jesienna pogoda dopisała i 
bieg wśród liści z pewnością zapadnie 
uczestnikom w pamięć. Teraz fani bie-
gania mogą już przygotowywać się do iV 
Crossu Mikołajkowego, który odbędzie 
się 7 grudnia.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

W jesiennej aurze

W Biegu Rodzinnym rywalizowały zarówno dzieci, jak i dorośli

Reprezentanci Stowarzyszenia Kondycja na czele biegu

 Rywalizacja kijkarzy

R E K L A M A
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O kres przedświąteczny to trady-
cyjnie złoty czas w handlu. Wzra-

stająca w tym okresie konsumpcja, 
promocja oraz wzmożona sprzedaż 
artykułów i usług wiążą się oczywiście 
z zapotrzebowaniem na dodatkowe 
ręce do pracy. Jak podają specjaliści 
z firm rekrutacyjnych, w tym okresie 
może się pojawić nawet około 25 tys. 
nowych ofert pracy. Pracownicy tym-
czasowi mogą liczyć wówczas również 
na stawki wyższe nawet o 10-20% niż 
osiągane na tych samych stanowiskach 
w pozostałym okresie roku. Potrzebni 
będą głównie pracownicy branży logi-
stycznej i dystrybucji, a także handlu 
i usług. Tuż po 1 listopada w marke-
tach i galeriach handlowych pojawią 
się specjalne wystroje, regały i utwo-
rzone dodatkowo stanowiska, na któ-
rych zobaczymy setki potencjalnych 
świątecznych prezentów. Ktoś musi je 
ustawiać, sprzedawać i pakować. Swój 
boom przeżywają wówczas również 
sklepy internetowe. To z kolei łączy 
się z większym zapotrzebowaniem na 
osoby, które zajmą się pakowaniem i 

dystrybucją paczek. Do tego dochodzą 
hostessy, które pojawią się nie tylko 
na korytarzach galerii handlowych, 
ale też bliżej świąt na imprezach tzw. 
„opłatkowych”, organizowanych przez 
większość firm i instytucji. To z kolei 
pole do popisu dla firm cateringowych, 
czyli kolejne miejsca pracy dla kucharzy 
czy kelnerów. No i oczywiście Mikołaje 
i Aniołki, których im bliżej 6 grudnia i 
Gwiazdki, tym więcej będzie na ulicach, 

w szkołach, przedszkolach czy domach 
kultury. A tuż po świętach Bożego Naro-
dzenia z kolei często duże magazyny czy 
sklepy poszukują pracowników, którzy 
pomogą sprawnie przeprowadzić in-
wentaryzację na przełomie roku. 

Jeśli mamy trochę czasu i chcemy 
dorobić na przedświątecznej gorączce, 
warto zacząć się rozglądać za ofertami 
pracy tymczasowej.  

Red.

Boom na pracowników tymczasowych
Już za chwilę na rynku pracy pojawią się liczne oferty zatrudnienia na okres przedświąteczno- 
-noworoczny. Potrzebni będą kurierzy, sprzedawcy, hostessy, kucharze czy magazynierzy.

O g ł O s z e n I e

O g ł O s z e n I e
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 GEK.6621.341.2017.JN                        Piaseczno, dnia 9.10.2019 r.

DECYZJA 
Nr 308/2019 

 Na podstawie art. 1 ust. 2 i art. 8 ust. 1 i 6 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot 
gruntowych (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 703) oraz art. 104 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania 
administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 2096 z późn. zm.), działając na wniosek Gminy Piaseczno 

orzekam:
o odmowie uznania za mienie gromadzkie niehipotekowanej nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów  

i budynków jako działka ewidencyjna nr 107/23 o pow. 0,05 ha z obrębu 00040, Solec, gmina Góra Kalwaria.

UZASADNIENIE
Wnioskiem z dnia 15 grudnia 2015 r. Rada Sołecka wsi Solec zwróciła się z prośbą do Burmistrza Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria „…o podjęcie działań zmierzających do regulacji stanu prawnego działki o nr ewidencyjnym 107/23 położonej 
we wsi Solec. (…) na podstawie przepisów dotyczących mienia gromadzkiego.”. W uzasadnieniu wniosku poinformowano, 
że „działka ta od dziesiątek lat wykorzystywana jest na potrzeby wsi, a na jej terenie znajduje się budynek stanowiący dziś 
świetlicę wiejską”. 

Pismem z dnia 17 grudnia 2015 r. zawiadomiono strony o wszczęciu postępowania, znak RGG.6820.11.2015.GGR, 
w sprawie ustalenia, że nieruchomość położona na terenie wsi Solec w gminie Góra Kalwaria, oznaczona jako działka 
ewidencyjna nr 107/23 o pow. 0,05 ha, stanowi mienie gromadzkie. Przedmiotowe pismo zawierało również pouczenie, 
iż w związku z wszczęciem postępowania administracyjnego można składać wyjaśnienia oraz dokumenty mające 
istotne znaczenie dla sprawy.

Dnia 21 i 28 grudnia 2015 r. do Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria stawiły się osoby, które przesłuchano  
w charakterze świadków. W trakcie przesłuchań potwierdzili, że na działce znajduje się świetlica służąca całej wsi  
i wybudowana za zgodną mieszkańców wyrażoną na zebraniu wiejskim. Jeden ze świadków zeznał, że od 1964 r. działka 
pozostawała we władaniu Kółka Rolniczego, do którego należeli praktycznie wszyscy mieszkańcy wsi Solec. 

W/w protokoły z przesłuchań świadków oraz inne dokumenty zebrane w sprawie przekazano według właściwości 
do Starostwa Powiatowego w Piasecznie – Wydziału Geodezji i Katastru celem rozpatrzenia zgodnie z kompetencjami,  
o czym Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria zawiadomił strony pismem z dnia 1 marca 2016 r., znak RGG.6822.3.2016.
GGR.

Dodatkowo pismem z dnia 20 kwietnia 2016 r. znak: RGG.6822.3.2016.GGR przekazano do Wydziału Geodezji  
i Katastru Starostwa Powiatowego w Piasecznie oryginały pism mieszkańców wsi Solec. 

W przekazanym oświadczeniu członków Kółka Rolniczego Solec poinformowano, że działka ta została sprzedana 
przez byłego mieszkańca wsi Solec i zakupiona przez członków Kółka Rolniczego ze środków kółka i z wkładów 
członkowskich. Na tej działce ponad 40 lat temu wybudowano budynek administracyjno-świetlicowy przez miesz- 
kańców i członków Kółka Rolniczego. 

W związku z prowadzonym postępowaniem w sprawie uregulowania stanu prawnego nieruchomości stanowiącej 
działkę ewidencyjną nr 107/23 położoną w obrębie Solec, gmina Góra Kalwaria, pismem z dnia 12 kwietnia 2016 r. 
znak: GEK-E.6621.925.2016.RJ, Starosta Piaseczyński zwrócił się do Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria z prośba  
o wydanie zaświadczenia, iż przedmiotowa działka w rozumieniu ustawy stanowi mienie gromadzkie. 

W odpowiedzi na powyższą prośbę, Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria postanowieniem z dnia 17 maja 2016 r. 
(postanowienie prostujące oczywistą omyłkę pisarską z dnia 8 czerwca 2016 r.) odmówił Staroście Piaseczyńskiemu 
wydania zaświadczenia o treści, iż działka nr 107/23 z obrębu Solec w gminie Góra Kalwaria stanowi mienie gromadzkie. 
W uzasadnieniu organ poinformował, że nie jest w posiadaniu danych, na podstawie których możliwe byłoby 
stwierdzenie, że działka o nr ew. 107/23 z obrębu Solec stanowi mienie gromadzkie. 

Dodatkowo pismem z dnia 17 maja 2016 r. Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria zwrócił się z prośbą do Starosty 
Piaseczyńskiego o przesłuchanie wskazanych przez siebie świadków, z uwagi na to, że posiadana przez nich wiedza 
może przyczynić się do wyjaśnienia sprawy.

Jednocześnie pismem GEK-E.6621.925.1.2016.RJ z dnia 12 lipca 2016 r. Starosta Piaseczyński zwrócił się do Sołtysa 
wsi Solec o wskazanie osób – mieszkańców Solca, którzy poświadczą, że działka stanowiła mienie gromadzkie.

W odpowiedzi na powyższe, pismem z dnia 19 lipca 2016 r. przedstawiono listę osób, którzy posiadają wiedzę  
w sprawie.

W dniach 25-27 lipca 2016 r. sporządzono protokoły z przesłuchań świadków, którzy stawili się w tym czasie  
w Wydziale Geodezji i Katastru Starostwa Powiatowego w Piasecznie. 

Świadkowie doskonale wiedzieli, która działka stanowi przedmiot postępowania. Wszyscy zeznali, że budynek leżący 
na działce ewidencyjnej nr 107/23, został postawiony w czynie społecznym do użytku wszystkich mieszkańców. Jako 
podmiot władający przedmiotową działką i opłacający podatki za nieruchomość wskazywano Kółko Rolnicze. jedna  
z osób przyznała, że wie z przekazów ustnych, że działka ta została odkupiona od mieszkańca wsi Solec, jednak nie jest 
w posiadaniu dokumentów, które to potwierdzają. Tylko jedna osoba określiła tę nieruchomość jako „mienie wspólne”.

Pismem GEK-E.6621.925.2.2016.Rj z dnia 30 wrześnie 2016 r. zawiadomiono strony o możliwości zapoznania się  
i wypowiedzenia co do zebranych dowodów i materiałów.

Ponadto pismem GEK.6623.925.4.2016.Rj z dnia 12 października 2016 r. poinformowano Burmistrza Miasta i Gminy 
Góra Kalwaria, że w związku z prowadzonym postępowaniem w sprawie uregulowania stanu prawnego nieruchomości 
nr ew. 107/23 położonej w obrębie Solec, gmina Góra Kalwaria, niezbędne jest wykonanie opracowania geodezyjnego. 
W piśmie zwrócono się również z zapytaniem, czy takie opracowanie zostanie wykonane i przekazane do włączenie  
do akt przedmiotowej sprawy.

Dnia 13 października 2016 r. jedna ze stron w osobie pełnomocnika zapoznała się z aktami sprawy i nie wniosła 
uwag.

Pismem, które wpłynęło do tutejszego urzędu dnia 29 listopada 2016 r., Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria 
zobowiązał się zlecić wykonanie potrzebnego opracowania geodezyjnego w 2017 r. i przekazać je niezwłocznie  
do Starostwa Powiatowego w Piasecznie – Wydziału Geodezji i Katastru celem wykorzystania w prowadzonym przez 
organ postępowaniu.

Dodatkowo pismem GEK-E.6621.925.5.2016/2017.JN zwrócono się do Archiwum Państwowego w Warszawie 
oraz do jego oddziału w Górze Kalwarii z zapytaniem czy w jego zasobie znajdują się dokumenty potwierdzające,  
iż przedmiotowa nieruchomość stanowiła majątek byłej gromady wsi Solec z lat 1933-1954.

W odpowiedzi na powyższe Archiwum Państwowe w Warszawie pismem O-1.6341.585.2017 z dnia 14 czerwca 2017 r. 
oraz Archiwum Państwowe w Warszawie Oddział w Grodzisku Mazowieckim pismem O-GM.6341.166.2017 z dnia  
14 czerwca 2017 r. poinformowało, że w aktach zespołów archiwalnych nie odnaleziono dokumentów potwierdzających, 
iż grunt położony w gminie Góra Kalwaria, obręb Solec, oznaczony jako działka ewidencyjna nr 107/23 stanowi mienie 
gromadzkie. Dodatkowo przekazano sprawę do dalszej realizacji do Wieloosobowego Stanowiska ds. Działalności 
Archiwalnej w Milanówku, gdzie również nie odnaleziono żadnych dokumentów o czym poinformowano pismem 
O-1.6341.585.22017 z dnia 25 lipca 2017 r. 

Pismem GEK-E.6621.925.6.2016/2017.jN z dnia 27 lipca 2017r. zwrócono się do Burmistrza Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria z zapytaniem, czy podtrzymuje swoje zobowiązanie do wykonania opracowania geodezyjnego dla działki  
nr ew. 107/23, obręb Solec. W piśmie poproszono o deklarację terminu dostarczenia przedmiotowego opracowania.

W odpowiedzi na powyższe pismo Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwaria podtrzymał swoje zobowiązanie, a także 
zwrócił się z prośbą o udzielnie informacji dotyczących historii działki. 

Po przeanalizowaniu dokumentacji będącej w zasobie tutejszego urzędu pismem GEK-E.925.7.2016/2017.jN z dnia 
2 października 2017 r. udzielono informacji w sprawie.

Dnia 18 lipca 2018 r. do Wydziału Geodezji i Katastru Starostwa Powiatowego w Piasecznie wpłynęła kopia 
opracowania geodezyjnego – ekspertyza wykonana przez geodetę uprawnionego. jednocześnie zwrócono się  
z prośbą do organu o wystąpienie do Archiwum Państwowego w Warszawie o odszukanie aktu własności ziemi  
AWZ PBG-on-4511/53/73 z dnia 01.02.1974 r. i postanowienia Sądu Rejonowego dla Warszawy Mokotowa o sygn. akt  
Ns II 217/63, które zostały wydane dla przedmiotowej nieruchomości.

W związku z powyższą prośbą pismami GEK.6621.341.2017.jN z dnia 23 lipca 2018 r. zwrócono się do Sądu 
Rejonowego dla Warszawy Mokotowa II Wydział Cywilny i do Archiwum Państwowego w Warszawie o wydanie 
potrzebnych dokumentów.

Jako załącznik do pisma z dnia 30 sierpnia 2018 r. Archiwum Państwowe w Warszawie przesłało poświadczoną 
reprodukcję aktu własności ziemi nr PBG-on.4511/GK/101/53/73 z dnia 1 lutego 1974 r. wraz z protokołem przesłuchania 
stron.

Pismem z dnia 24 października 2018 r. oraz 1 marca 2019 r. zwrócono się ponownie do Sądu Rejonowego dla 
Warszawy Mokotowa II Wydział Cywilny o przesłanie odpisu postanowienia o sygn. akt Ns II 217/63 z uwagi na brak 
odpowiedzi na pismo z dnia 23 lipca 2018 r. Nie otrzymano odpowiedzi na powyższe pisma.

Po przeprowadzeniu analizy dokumentów znajdujących się w archiwum Wydziału Geodezji i Katastru Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie oraz wykonanej ekspertyzy, dotyczącej analizy dokumentacji geodezyjnej z zasobu PODGiK 
w Piasecznie, w celu określenia czy obecna działka ewidencyjna nr 107/23 z obrębu Solec stanowi mienie gromadzkie, 
oraz jakim dawnym działkom odpowiada ustalono, co następuje:

1)    Najstarszym operatem zawierającym informacje odnoszące się do sprawy jest operat zarejestrowanym pod nr 
KEM-GÓR.K-E-40/1964, gdzie w rejestrze pomiarowo-klasyfikacyjnym wykonanym w roku 1962 r. widnieje zapis 
dotyczący działek nr 42, 43, 44, 45 stanowiących nieruchomość, której posiadaczmi byli: Staros i spadkobiercy  
po Starosie.

2)     Kolejnym opracowanie jest operat techniczny odnoszący się do pomiaru nieruchomości rolnej nr KEM-
GÓR.K-M-116/65, który zawiera:
•   odrys z planu gruntów Konstantego i St-wy Puzyńskich stanowiących ½ 18 numeru osady tabelowej wsi Szulec z 

1932 r.,
•   akt notarialny Rep. 820 z 27 października 1937 r., z zapisów którego wynika, że małżonkowie Franciszek i Rozalia 

Starosowie zakupili w 1897 r. powyższą nieruchomość, stanowiącą ½ osady włościańskiej we wsi Szulec, 
•   odrys planu nieruchomości stanowiącej połowę osady włościańskiej we wsi Szulec tabeli likwidacyjnej nr 18, 

przedstawiający działki nr 42, 43, 44, 45 położone we wsi Solec. Plan sporządzono w 1965 r. i zatwierdzono 
celem dokonania wpisów do Działu I Księgi Wieczystej.

3)    Operat KEM-GÓR.K-M-171/1968 zawiera mapę sytuacyjną działek nr 42, 43, 44, 45 z ½ tabeli likwidacyjnej nr 18 
z projektowanym podziałem i wykazem powierzchni, szkic sytuacyjny przedmiotowego gospodarstwa rolnego, 
mapę uzupełniającą podziału działek nr 42, 43, 44, 45 na działki 42/1, 42/2, 42/3, 43/1, 43/2, 43/3, 44/1, 44/2, 44/3, 
45/1, 45/2, 45/3, szkic sytuacyjny, rejestr gruntowy, wykaz zmian gruntowych i rejestr pomiarowy. Dokumenty te 
sporządzono w związku z postępowaniem sądowym Ns II 217/63 w sprawie spadku po małżonkach Franciszku 
i Rozalii Starosa.

4)     W pisanym rejestrze gruntów założonym w 1962 r. do działek nr 42/1, 43/1, 44/1, 45/1 jako osoba władająca 
gruntem wpisany był Walenty Starosz. Na podstawie aktu własności ziemi PBG-on-4511/53/73 z dnia 1 lutego 
1974 r. jako właściciela powyższej nieruchomości ujawniono jerzego Starosza.

5)     Zgodnie z operatem aktualizacji ewidencji gruntów nr KEM-GÓR.K-E-140/72 do działki nr 41/2 jako podmiot 
władający gruntem wpisane było Kółko Rolnicze. Potwierdzone to zostało zaświadczeniem z dnia 14 grudnia 1990 r., 
stanowiącym odpis z księgi wieczystej nr VIII29274, w którym jako podstawę nabycia nieruchomości przez Kółko 
Rolnicze podano umowę sprzedaży z dnia 15 lutego 1974 r.

6)     Operat K.R. Solec nr KEM-GÓR.K.-M-255/73 zawiera wyrysy z mapy wraz z wykazami powierzchni działek 41/3 i 
41/4 powstałych z podziału działki 41/2 oraz działek 45/4 i 45/3 powstałych z podziału działki 45/1, a także zarysy 
budynków na działkach 41/2 i 45/4. W wykazie powierzchni działek Walenty Starosz widnieje jako właściciel 
działki 45/4. W zasobie nie odnaleziono mapy, na której zostałby ujawniony powyższy podział nieruchomości.

7)     Według operatu scaleniowego KEM-GÓR.K-E-47/78 działki nr 41/1, 41/2, 45/1, 45/2 i 45/3 wchodzą w skład 
kompleksu nr XVI. W wyniku scalenia powyższe działki znalazły się w granicach nowopowstałej działki nr 107. 

8)     Zgodnie z pisanym rejestrem gruntów sporządzonym w roku 1978 r. jako podmiot władający działką nr 107 
ujawniona była Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna. Grunty te określono jako wkłady członków spółdzielni. 
Następnie na podstawie pisanego rejestru gruntów sporządzonego w 1978 r., w wyniku kolejnych podziałów, 
część działki 107 tj. działka nr 107/9 przeszła na własność Józefa i Zofii małż. Gradzińskich. Nie odnaleziono 
dokumentów dotyczących podziału działki 107.

9)    Operat KEM-GÓR.K-E-190/88 zawiera mapę klasyfikacyjną z granicami działek powstałych z podziału działki 107.
Przedmiotowa działka nr ew. 107/23 zawiera się zgodnie z mapą z 1986 r. w granicach działki nr 107/9.

10)  W rejestrze pisanym sporządzonym w 1986 r. wykreślono działkę nr 107/9 z jednostki rejestrowej gruntów 
małż. Gradzińskich i ujawniono działkę nr 107/28. W zasobie tutejszego organu odnaleziono Decyzję Nr 3/92 
Urzędu Rejonowego w Piasecznie z 16 czerwca 1992 r. wydzielającą grunty odpowiadające w części udziałowi 
we wkładach członkowskich Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Baniosze dotycząca działki 107/28.

11)  W tym samym rejestrze gruntów sporządzonym w 1986 r. została ujawniona działka nr 107/24, która zawiera 
się w granicach działek 41/1 i 41/2 zgodnie z projektem podziału nieruchomości z 1973 r. (operat nr KEM-
GÓR.K.-M-255/73). jako właściciela powyższej działki ujawniono Kółko Rolnicze. Zmiana zaistniała w 1991 r. 
Podstawą wprowadzenia zmiany był odpis z księgi wieczystej nr VIII29274 z 14 grudnia 1990 r. 

12)  Przedmiotową działkę nr 107/23 ujawniono w rejestrze gruntów sporządzonym w 1986 r. jako podmiot 
władający działką wpisane zostało Kółko Rolnicze. Zmiana zaistniała w 1991 r.

13)  Na kopii mapy klasyfikacyjnej sporządzonej w 1996 r. widnieje działka nr 107/23. 
14)  W operacie nr KEN-GÓR.K-M-1582/99 dotyczącym podziału działki sąsiedniej do działki 107/23: 

•   zgodnie z zawartą tam analizą dotyczącą przebiegu granic gdzie podstawą wyznaczenia granicy działki 107/23 
z działką 107/28 podano operat KEM-GÓR.K-M-255/73 jako granica między działkami nr 45/4 i 45/3,
•   protokół z przyjęcia przebiegu granic sporządzony 28 maja 1999 r., przy ustaleniu granic nieruchomości  

z działkami 107/23 i 107/24 został podpisany przez członka Zarządu KR,
•   na mapie z projektem podziału nieruchomości działka 107/23 jest oznaczona jako niehipotekowana.

jak wynika z powyższej analizy działka nr 45/4 posiada obecnie nr 107/23 jednak organ nie posiada wiedzyodnośnie 
przebiegu granic nieruchomości.

Ponadto w toku prowadzonego postepowania ustalono, iż w wykonaniu postanowień Uchwały Prezydium 
Wojewódzkiej Rady Narodowej w Warszawie z dnia 24 sierpnia 1965 r. w sprawie usprawnienia zarządu mieniem 
gromadzkim, Wydział Rolnictwa i Leśnictwa Prezydium PRN w Piasecznie przeprowadził inwentaryzację oraz założenie 
ewidencji nieruchomości mienia gromadzkiego na terenie powiatu Piaseczno. Wynik tej pracy (R.VIII-266/65) został 
przyjęty do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego pod nr P.1418.2019.61. W wykazie mienia 
gromadzkiego sporządzonym w 1966 roku znajdującym się w ww. operacie żadna nieruchomość z obrębu Solec nie 
została wykazana.

Zgodnie z aktualnymi zapisami w ewidencji gruntów i budynków obrębu 0040, Solec, gmina Góra Kalwaria, jedn. rej. 
G.127, do działki nr 107/23 o pow. 0,05 ha, stanowiącej użytek gruntowy „B” – tereny mieszkaniowe, wpisani są:

Właściciel, udział: 1/1 – NIEUSTALONY.
W rubryce „KW” (księga wieczysta) brak nomenklatury prawnej.
Decyzją Starosty Piaseczyńskiego Nr 247/2019 z dnia 7 czerwca 2019 r. wprowadzono zmiany podmiotowe  

w ewidencji gruntów i budynków w zakresie jedn. rej. G.127 polegającej na wykreśleniu wpisu:
Władający, udział: 1/1 – Kółko Rolnicze w Solcu.
Zawiadomieniem GEK:6621.341.2017.JN z dnia 29 maja 2019 r. Starosta Piaseczyński poinformował, że strony mogą 

zapoznać się i wypowiedzieć co do zebranych dowodów i materiałów oraz składać pisemne wyjaśnienia oraz wnioski.
Mimo prawidłowego powiadomienia, strony nie skorzystały z tej możliwości we wskazanym terminie.
Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 703) „Starosta 

wydaje decyzję o ustaleniu, które spośród nieruchomości, o których mowa w art. 1 ust. 2 i 3, stanowią mienie gromadzkie.”
Stosownie zaś do art. 1 ust. 2 ww. ustawy oprócz wspólnot gruntowych podlegają zagospodarowaniu w trybie  

i na zasadach określonych w niniejszej ustawie także nieruchomości rolne, leśne i obszary wodne, stanowiące mienie 
gromadzkie w rozumieniu przepisów o zarządzie takim mieniem, jeżeli przed dniem wejścia w życie tej ustawy były 
faktycznie użytkowane wspólnie przez mieszkańców wsi.

W myśl § 1 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 29 listopada 1962 r. w sprawie zarządu mieniem gromadzkim 
oraz trybu jego zbywania (Dz. U. Nr 64/62 poz. 303 ze zm.) przez mienie gromadzkie rozumieć należy mienie, które 
do dnia wejścia w życie ustawy z dnia 25 września 1954 r. o reformie podziału administracyjnego wsi i powołaniu 
gromadzkich rad narodowych (Dz. U. Nr 43, poz. 191) stanowiło majątek dawnych gromad jako majątek gromadzki, 
dobro gromady oraz inne prawa majątkowe. Przepis § 1 ust. 3 ww. rozporządzenia wskazuje zaś, że przez dawne 
gromady rozumieć należy gromady istniejące do dnia wejścia w życie ustawy, o której mowa w pkt. 1. 

Tym samym, dla ustalenia czy dana nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 r. mieniem gromadzkim, istotny jest jej 
stan prawny w okresie poprzedzającym tę datę, a w szczególności to, czy nieruchomość taka należała do istniejących 
w okresie od 1933 do 1954 r. gromad jako jednostek samorządu terytorialnego, mających osobowość prawną  
i będących podmiotami praw i obowiązków. Konieczne jest również ustalenie, czy przed dniem wejścia w życie ustawy 
przedmiotowa nieruchomość była faktycznie użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi.

Zebrane w toku prowadzonego postępowania wyjaśniającego dowody nie potwierdzają, że dawna nieruchomość 
stanowiąca obecnie działkę nr 107/23 stanowiła grunty gromadzkie wsi Solec. Zebrane dokumenty wskazują na to, 
że do 1973 r. działka 45/4 była we władaniu, a później stanowiła własność osób fizycznych. Uznanie nieruchomości za 
mienie gromadzkie nie może również nastąpić w oparciu o wpisy w rejestrach gruntów, które są wtórne w stosunku  
do stanu prawnego i w niniejszej sprawie wskazują jedynie, że grunty stanowiące obecną działkę nr 107/23 (tj. 45, 45/1, 
45/4, 107, 107/9) nigdy nie wchodziły w skład jednostki rejestrowej, którą stanowiłyby grunty gromadzkie. 

Powyższe nie może nastąpić również w oparciu o oświadczenie/zeznania mieszkańców wsi, które wskazują jedynie 
okoliczności faktyczne, a nie prawne. Poza tym kluczowe znaczenie w sprawie ma wykaz załączony do opracowania 
nr P.1418.2019.61, który wskazuje, że na terenie wsi Solec nie znajdowały się nieruchomości stanowiące mienie 
gromadzkie.

Wobec powyższego stanu prawnego i faktycznego należy stwierdzić jak w sentencji.

Pouczenie
Od decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego (pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa)  

za pośrednictwem Starosty Piaseczyńskiego, w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza drugie przetargi ustne nieograniczone na sprze- 
daż niezabudowanej nieruchomości położonej w miejscowości Konstancin-Jeziorna przy 
ul. Gąsiorowskiego, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według 
ewidencji gruntów i budynków działki: nr 53 o pow. 4325 m2, nr 54 o pow. 4332 m2, 
nr 55 o pow. 4326 m2, nr 56 o pow. 4360 m2 w obrębie 03-14, uregulowanej w księdze 
wieczystej nr WA5M/00004516/0. Nieruchomość jest wolna od obciążeń, nie toczy się 
wobec niej żadne postępowanie sądowe lub administracyjne dotyczące jej własności 
albo posiadania. Zgodnie z zapisami w miejscowym planie zagospodarowania przestrzen-
nego uchwalonym Uchwałą Nr 95/VI/11/2011 Rady Miejskiej Konstancin-jeziorna z dnia 
14.06.2011 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego strefy „A” 
uzdrowiska i terenów przyległych – I etap, zmieniona Uchwałą Nr 404/VI/33/2013 Rady 
Miejskiej Konstancin – jeziorna z dnia 15.05.2013 r. oraz Uchwałą Nr 453/VII/27/2017 Rady 
Miejskiej Konstancin – jeziorna z dnia 08.02.2017 r. działki znajdują się na terenie prze- 
znaczonym pod zabudowę usług zdrowia i opieki zdrowotnej, pomocy społecznej,  
zabudowę pensjonatową i mieszkaniową jednorodzinną, oznaczonym na rysunku 
planu symbolem 13Uz/MNp/MN. Na terenach znajdujących się w granicach obowiązu-
jącej strefy uzdrowiskowej „A” mają zastosowanie ograniczenia wynikające z przepisów  
odrębnych, z którymi musi być zgodna każda działalność inwestycyjna na działce. 
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 
- dz. nr 53 – 1.700.000,00 zł + 23 % VAT; 
- dz. nr 54 – 1.700.000,00 zł+ 23 % VAT; 
- dz. nr 55 – 1.700.000,00 zł + 23 % VAT; 
- dz. nr 56 – 1.800.000,00 zł + 23 % VAT;
Przetarg odbędzie się w dniu 7 stycznia 2020 r. w godz.: dz. nr 53 – godz. 10:00;  
dz. nr 54 – godz. 11:00; dz. nr 55 – godz. 12:00; dz. nr 56 – godz. 13:00 w budynku 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, sala nr 110.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 2 stycznia  
2020 r. wadium przelewem na konto nr 12 1020 1169 0000 8202 0107 8989 w wysokości: 
- dz. nr 53 – 85.000 zł;
- dz. nr 54 – 85.000 zł; 
- dz. nr 55 – 85.000 zł;
- dz. nr 56 – 90.000 zł;
Ogłoszenie o przetargu zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach ogłoszeń urzędów gmin z te-
renu Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.piaseczno.pl (w zakładce: 
„Nieruchomości Skarbu Państwa i Powiatu / sprzedaż i dzierżawa”). Szczegółowe informa-
cje dotyczące przetargu dostępne są w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chylicz-
kowskiej 14, pokój nr 121, pod nr tel. 22 756-61-71. Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego  

DAM PRACĘ 

PRACA W OCHRONIE JANKI/RASZYN/ 
SOKOŁÓW Poszukujemy osób z orzecze- 
niem o niepełnosprawności do pracy 
przy ochronie małej budowy w Jankach/ 
Raszynie/Sokołowie. Nie wymagamy  
doświadczenia. Dobre warunki pracy.  
TEL. 577 303 512, 578 002 512 LUB  
739 003 512

PRACA, KUCHARZ, CUKIERNIK,  
Atrakcyjne wynagrodzenie, Praca  
zmianowa/ Szymanów/ Baniocha.  
Zapewniamy dojazd z Piaseczna  
i Józefosławia Tel. 532 620 811 

Firma z Raszyna zatrudni  
kierowcę kat. B transporty,  

W-wa i okolice, 535 170 170 

Firma sprzątająca zatrudni Panie i Panów 
w Sądzie w Piasecznie do prac wewnątrz 
i na zewnątrz budynku tel. 726 690 968 

Opiekunka osób starszych - zatrudnię. 
Tel. 600 111 599 

Praca w ochronie Centrum Handlowe 
Janki Ekskluzywny sklep DOUGLAS  
Praca w dzień Etat 668 914 732 

zMre piaseczno zatrudni: *operatora 
cnc* tokarza. tel. 22 233-10-66 

do pracy w kwiaciarni w Konstancinie 
tel. 606 10 59 22 

Sala weselna na Ursynowie zatrudni ku-
charki lub pomoc kuchni tel. 505 989 502

Kierowca do cukierni, tel. 535 577 330

Pracownik na skład budowlany,  
z uprawnieniami na wózki widłowe  
Chyliczki tel. 600 284 250

Kasjer/ka na stację paliw PKN ORLEN  
w Tarczynie. Tel. 536193442

Sprzedawcę do sklepu  
przemysłowo-spożywczego w Gołkowie.  
Tel. 519 831 770 

PRACA, KIERoWCA, 3 dni w tygodniu,  
w godzinach 4rano-12 Szymanów/  
Baniocha. Tel. 532 620 811

Zatrudnimy Kasjera-Sprzedawcę  
w Delikatesach w Józefosławiu  
tel. 660-950-975

Do Biura 1/3 etat g.CV@vp.pl

Sklep spożywczy Żabka w Piasecznie  
zatrudni sprzedawców, tel. 505 493 018

zatrudnię mężczyznę - magazynier/  
kierowca. wymagane prawo jazdy,  
mile widziane uprawnienia na wózek 
widłowy, piaseczno, tel. 506 948 308 

Ekspedientka, Aleja 3-go Maja,  
Piaseczno, tel. 508 288 773

Dekarza zatrudnię, tel. 601 372 385

Praca od zaraz ! Kasjer/sprzedawca deli- 
katesy Motylek Lesznowola 607-34-33-32

Firma gastronomiczna zatrudni  
kierownika do kantyny pracowniczej. 
Praca w Konstancinie. 787-096-990 

USŁUGI 

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

pracownia tapicerska  
tel. 502-908-661

ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Oczyszczanie działek, ogrodnicze, wywóz 
gałęzi 519 874 891 

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288

Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki maszynowe 533125444

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581 

Dachy – pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Usługi wykończeniowe, tynki, 
szpachlowanie, regipsy, tel. 502 370 856 

Dachy kryte dachówką, tel. 601 372 385

Usługi dekarskie - wolne terminy.  
Dachy - blacha, dachówki, trapezy, rynny, 
akcesoria, naprawy, tel. 696 828 339 

SPRZEDAM 

Plandeki grube, budowlane 9/9, 8/9,  
6/4 m , silnik spalinowy Diesel 7kv, jedno 
cylindrowy. Tel. 602 890 645

zamrażarkę do lodów. tel. 721 406 227 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

KUPIĘ 

Ostoya za gotówkę lub na aukcje:  
obrazy, brązy, militaria, zegary,  

design, art deco. Skup: monet, sreber, 
platerów, odznaczeń, wyr. złotych. 

 aukcje@ostoya.pl  tel. 22 839 24 06. 
Gen. Zajączka 8 W-wa  

Firmę - każda opcja 720908080

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Najwyższe Ceny 503901642

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup samochodów 603903405 

Skup aut na kasację 508206738 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Do wynajęcia obiekt 1850 m/2 plac 
11700 m/2 całość ogrodzona wszystkie 
media Nadarzyn Komorowska 63  
tel. 606-924-150

POSZUKUJEMY DZIAŁEK  
DO WYDZIERŻAWIENIA O POW.  
WIĘKSZEJ NIŻ 3 HA, TEL. 44 680 95 94

Pawilon 28m2 „Pod Kopułą”  
ul. Szkolna 509 867 238

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

działka budowlana w pruszkowie  
– 585m przy ul. Żbikowskiej/ 
przy potoku (180.000,00 zł)  

o atrakcyjnym kształcie (prostokąt 
29,5m x 20m) i lokalizacji.  
cicha okolica zabudowy  

jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

telefon: 0 601 532 534

Działki budowlane Prażmów,  
tel. 602 770 361

NAUKA 

angielski - dorośli 721 406 227 

Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 

„sezaM” sklep zielarsko-medyczny  
i zdrowa żywność piaseczno  

ul. czajewicza 1- róg nadarzyńskiej  
tel. 506 76 74 74

Psychoterapia - 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel. 516 172 275

FINANSE 

Kredyty - uproszczone zasady.   
690-016-555 

Zamów ogłoszenie 
drObne  za  drObne 

tel. 786 202 066
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W połowie tego roku 
wzrosły ceny prądu. Kolejne 
podwyżki będą w przyszłym. 
Szacunkowy koszt oświetlenia 
ulic, szkół, urzędu i innych 
gminnych budynków wyniesie 
prawdopodobnie prawie  
8 milionów złotych.          

W związku z podwyżkami cen prą-
du w połowie bieżącego roku, 

Gmina Lesznowola będzie zmuszona 
zapłacić za zakup energii o 1,4 miliona 
złotych więcej niż w 2018 roku. Wte-
dy było to 3,9 miliona złotych, będzie 
5,3 miliona. Przewidywane podwyżki 
cen prądu w przyszłym roku spowo-

dują dalszy wzrost wysokości rachun-
ków. Gmina będzie musiała prawdo-
podobnie przeznaczyć na ten cel około 
2,6 miliona złotych więcej niż w roku 
bieżącym. W 2020 roku oświetlenie 
gminnych budynków oraz ulic może 
kosztować 7,9 miliona.

Wzrost cen energii oraz idące za 
tym większe koszty zadań własnych 
nie wpłyną korzystnie na budżet Lesz-
nowoli. Dodatkowo przez zmiany w 
systemie podatku PiT, do gminnej ka-
sy wpłynie około 12 milionów złotych 
mniej w stosunku do ubiegłego roku. 
Gmina musi też wziąć na siebie częś-
ciowo wypłaty zwiększonych wynagro-
dzeń nauczycieli.

Jak informuje oficjalna strona www: 
„Niekorzystna sytuacja finansowa gmi-
ny może spowodować zahamowanie 
inwestycji czy wręcz przyczynić się do 
trudności w świadczeniu lokalnych 
usług na dotychczasowym poziomie. 
Sytuacja taka wymaga od Gminy podję-
cia rozwiązań służących ograniczaniu 
wydatków”.

Gmina planuje wprowadzanie roz-
wiązań obniżających zużycie energii. 
Chce między innymi zoptymalizować 
system sterowania oświetleniem ulicz-
nym, wymienić źródła światła na ener-
gooszczędne i zastosować fotowoltaikę 
w gminnych budynkach.  

Hubert Gieleciński

\\\ GÓRA KALWARIA

W związku ze zbliżającym się 
otwarciem nowej siedziby 
Warsztatów Terapii Zajęciowej 
przy ul. Dominikańskiej, 
ogłoszono nabór dla nowych 
uczestników. Chętni mogą 
zgłaszać się do końca 
października.        

Warsztaty terapii zajęciowej to 
miejsce terapii dorosłych osób 

z niepełnosprawnością intelektualną i 
fizyczną. Głównym celem jest aktywi-
zacja zawodowa i przygotowanie do 
samodzielnego życia. Uczestnicy war-
sztatów uczą się również umiejętności 
społecznych. Zajęcia odbywają się od 
poniedziałku do piątku. Wszystkie są 
nieodpłatne. Obecnie WTZ w Górze Kal-
warii mieszczą się w budynku przy ul. 
ks. Sajny 4. W warsztatach bierze tam 
udział 16 uczestników.

– Planujemy, aby w tym miejscu 
została grupa pięciu osób. Natomiast 
w budynku na Dominikańskiej będzie 
mogła początkowo uczyć się grupa 20 
osób. Możliwości lokalowe pozwolą w 
późniejszym czasie na zwiększenie tej 
liczby o kolejne 10 osób – mówi Łukasz 
Owczarek, kierownik Warsztatów Tera-
pii Zajęciowej.

Nowi uczestnicy mogą zgłaszać się 
na warsztaty telefonicznie pod nume-
rami 504 075 444 oraz 502 991 994. 
Nabór będzie prowadzony do 31 paź-
dziernika. 

Samorząd powiatu zamierza już 
w grudniu tego roku oddać remonto-
waną na ten cel kondygnację dawnego 
wojskowego budynku łączności, tzw. 
„trójkę” przy ulicy Dominikańskiej 9. W 
budynku będzie winda dostosowana 
do potrzeb osób niepełnosprawnych. 
Mają tam działać różne pracownie m.in. 
poligraficzno-komputerowa, kulinarna, 
stolarska, a także pokój wyciszeń. 

Na drugim piętrze budynku, poza 
Warsztatami Terapii Zajęciowej, ma 
swoje miejsce znaleźć również oddział 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 
Obie instytucje nie mieszczą się ze swoją 
działalnością w obecnej siedzibie przy 
ulicy ks. Sajny.

Po zakończeniu remontu całego 
budynku na parterze mają powstać lo-
kale usługowo-handlowe, zaś na pierw-
szym piętrze biura. Otoczenie ma zostać 
uporządkowane, nie będzie ogrodzenia,  
a elewacja po remoncie ma upodobnić 
budynek do sąsiednich, wyremontowa-
nych wcześniej „koszarowców”. Za te 
prace oraz ich terminowość odpowia-
da prywatny inwestor, wynajmujący 
parter i piętro od Powiatu. Niezależnie 
od ich przebiegu, Warsztaty Terapii 
Zajęciowej i Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna mają rozpocząć działal-
ność na drugim piętrze budynku jeszcze  
w tym roku.

Tekst i zdjęcie Hubert Gieleciński

Więcej miejsc dla niepełnosprawnych

WTZ i Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna mają rozpocząć działalność  
na drugim piętrze budynku jeszcze w tym roku

Coraz 
drożej Gmina planuje 

wprowadzenie 
rozwiązań obniżających 

zużycie energii
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